
 

 
 

ACTA PLE NÚM.   3/98 
 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATÒRIA, EL DIA 26 DE MARÇ DE 1998. 
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-sis de març de mil nou-cents noranta-vuit, es reuneixen a la sala de 
sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidores/dors 
 
Sr.  Ramon Blanco i Lorenzo 
Sr.  Antonio Bouso Varela 
Sr.  Antoni Cortada i Valls 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr.  Sergi Fernández Mesa 
Sr.  Ignacio Flórez Barrón 
Sr.  Juan Antonio García Díaz 



 

Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr.  Miguel López Sánchez 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Gloria Recio Díaz  
Sr.  Ignasi Riera i Gassiot 
Sra. Carmen Romero López 
Sr.  Amador Rosas Outes 
Sr.  Francisco Sánchez Granada 
Sr.  Gabriel Serrano Sánchez 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusa la seva absència 
 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Lectura i aprovació de l'acta núm.  2/98, corresponent a la 
sessió ordinària del dia 26 de febrer d'enguany. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el  Regidor del Grup Municipal d'IC-
EV, senyor Ignasi Riera i Gassiot, per manifestar que al penúltim paràgraf, de 
la pàgina 15,  hi ha un error en la transcripció de la seva intervenció, ja que el 
centenari de Rubió i Ors, correspon a la seva mort, i la publicació de l’obra “Lo 
Gayter del Llobregat”, va ser publicada fa cent cinquanta anys. 



 

 
 
 
 
 Per la qual cosa el paràgraf queda redactat de la manera següent: 
 
 “...... per manifestar que el pròxim any tindrà lloc el centenari de la 
mort de Rubió i Ors, i el cent cinquanta aniversari de la publicació de la seva 
obra “Lo Gayter del Llobregat”......” 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per manifestar que al primer paràgraf de la 
pàgina 50, diu que: 
 
  “...... no se suprimeixin llits de Barcelona, per a aquest nou 
hospital......” 
 
 Hi hauria de dir:  
 
 “...... que se suprimeixin llits de Barcelona, per al sosteniment 
d’aquest nou hospital ......” 
 
 
 Després d’això l’acta número 2/98, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 26 de febrer d'enguany, és aprovada per unanimitat,  amb les 
esmenes anteriorment exposades. 
 
 
 
 
 2.- Donar compte dels decrets i resolucions de l'Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es 
dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l'Alcaldia, com a conse-
qüència de la seva urgència, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 Decret núm. 898/98, de data 2 de març 
 
 “Vista la liquidació de despeses i ingressos de l’exercici 1997 del 
Pressupost de l’Ajuntament, elaborada de conformitat amb les regles 420, 421, 
423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració 
Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol de 1990, en relació amb l’article 93 
del Reial Decret  500/1990, de 20 d’abril. 
 



 

 Atès que s’ha emes informe favorable per la Intervenció General 
d’aquesta Corporació. 
 
 
 
 Atès que, en virtut d’allò que disposa l’article 172.3 de la Llei 
39/1988, la competència per a l’aprovació de la liquidació del Pressupost, 
pertany a l’Alcaldia-Presidència 

 
HE  RESOLT 

 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, 
corresponent a l’exercici de 1997, segons el resum següent: 
 
 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 
 

Prev.inicial/ Prev.definitiva/ Recaptació líquida/
Capitol Modificacions Drets reconeguts líquids Pendent de cobrament

I. Impostos directes 2.391.596.700 2.391.596.700 2.526.864.887
0 2.731.535.632 204.670.745

II. Impostos indirectes 120.000.000 120.000.000 474.115.048
0 478.439.254 4.324.206

III. Taxes i altres ingressos 689.260.557 749.580.723 840.904.325
60.320.166 908.067.981 67.163.656

IV. Transferències corrents 1.698.985.497 1.765.417.225 1.801.141.618
66.431.728 1.892.549.069 91.407.451

V. Ingressos patrimonials 126.965.880 126.965.880 153.600.917
0 154.517.441 916.524

Total operacions corrents 5.026.808.634 5.153.560.528 5.796.626.795
126.751.894 6.165.109.377 368.482.582

VI. Alienació d'inversions 0 0 11.617.500
0 11.617.500 0

VII. Transferències de capital 310.636.565 361.737.565 76.822.505
51.101.000 367.237.555 290.415.050

Total operacions de capital 310.636.565 361.737.565 88.440.005
51.101.000 378.855.055 290.415.050

VIII. Actius financers 0 1.751.850.727 0
1.751.850.727 0 0

IX. Passius financers 630.106.141 350.000.000 45.101.000
-280.106.141 350.000.000 304.899.000

Total operacions financeres 630.106.141 2.101.850.727 45.101.000
1.471.744.586 350.000.000 304.899.000

TOTAL PRESSUPOST 5.967.551.340 7.617.148.820 5.930.167.800
1.649.597.480 6.893.964.432 963.796.632

 
 
 
 



 

 
 
 
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 

Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/
Capitol Modificacions Oblig.reconegudes líquides Pendent de pagament

I. Despeses de personal 1.828.338.306 1.825.852.726 1.642.230.895
-2.485.580 1.784.253.692 142.022.797

II. Despeses en béns i serveis 1.912.210.826 2.040.635.958 1.543.799.032
128.425.132 1.903.899.696 360.100.664

III. Despeses financeres 256.000.000 269.475.000 180.604.080
13.475.000 180.616.132 12.052

IV. Transferències corrents 625.359.502 693.954.802 557.879.428
68.595.300 659.195.628 101.316.200

Total operacions corrents 4.621.908.634 4.829.918.486 3.924.513.435
208.009.852 4.527.965.148 603.451.713

VI. Inversions reals 745.032.706 1.297.078.881 757.612.332
552.046.175 798.065.652 40.453.320

VII. Transferències de capital 80.585.000 180.023.300 34.546.802
99.438.300 40.323.094 5.776.292

Total operacions de capital 825.617.706 1.477.102.181 792.159.134
651.484.475 838.388.746 46.229.612

VIII. Actius financers 125.025.000 125.025.000 125.025.000
0 125.025.000 0

IX. Passius financers 395.000.000 1.185.103.153 1.144.453.118
790.103.153 1.144.453.118 0

Total operacions financeres 520.025.000 1.310.128.153 1.269.478.118
790.103.153 1.269.478.118 0

TOTAL PRESSUPOST 5.967.551.340 7.617.148.820 5.986.150.687
1.649.597.480 6.635.832.012 649.681.325

 
 
 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 



 

Saldo Modificacions i Drets Pendent de
Exercici inicial anul.lacions reconeguts nets Recaptació cobrament

1987 961.200 0 961.200 48.384 912.816
1988 2.924.607 0 2.924.607 1.422.058 1.502.549
1989 4.542.312 0 4.542.312 0 4.542.312
1990 24.890.287 -812.490 24.077.797 9.523.444 14.554.353
1991 57.412.419 -71.508 57.340.911 42.521.190 14.819.721
1992 51.356.258 -1.811.935 49.544.323 8.199.559 41.344.764
1993 127.465.261 -8.288.054 119.177.207 20.449.984 98.727.223
1994 85.792.546 -17.679.049 68.113.497 11.808.395 56.305.102
1995 209.291.332 -42.926.200 166.365.132 88.741.058 77.624.074
1996 1.047.295.395 -119.954.906 927.340.489 710.028.651 217.311.838

TOTAL 1.611.931.617 -191.544.142 1.420.387.475 892.742.723 527.644.752

 
 
 
 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 
 
 

Saldo Oblig.i pagaments Pendent de
Exercici inicial Modificacions ordenats nets Pagaments pagament

1989 7.225.000 0 7.225.000 0 7.225.000
1991 12.409 0 12.409 0 12.409
1992 385.005 0 385.005 0 385.005
1993 3.334.985 0 3.334.985 0 3.334.985
1994 678.474 0 678.474 57.368 621.106
1995 1.036.592 0 1.036.592 870.000 166.592
1996 710.364.614 0 710.364.614 648.176.139 62.188.475

TOTAL 723.037.079 0 723.037.079 649.103.507 73.933.572

 
 
 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
 
Drets reconeguts nets (+) 6.893.964.432
Obligacions reconegudes netes (-) 6.635.832.012
Resultat pressupostari (=) 258.132.420
Desv.positives de finançament (-) 422.930.165
Desv.negatives de finançament (+) 259.615.702
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 891.540.226
Resultat pressupostari ajustat (=) 986.358.183  
 
 
f) Romanent de Tresoreria. 
 



 

 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 1.114.930.005
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 963.796.632
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 527.644.752
D'altres operacions no pressupostaries 22.419.088
menys-Saldos dubtós cobrament 378.981.121
menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva 19.949.346
2. Creditors penedents de pagament (-) 1.041.303.998
De pressupost de despeses, exercici corrent 649.681.325
De pressupost de despeses, exercicis tancats 73.933.572
De pressupost d'ingressos 19.500.621
De recursos d'altres entitats públiques 74.235.664
D'operacions no pressupostàries 240.339.711
menys-Pagaments realitzats penedents d'aplicació definitiva 16.386.895
3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 2.681.851.304
Romanent de Tresoreria Total (=) 2.755.477.311
Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat 410.631.539
Romanent de Tresoreria per a despeses generals 2.344.845.772  
 
g) Romanents de crèdit. 
 
 1. Compromesos ............................................. 371.946.340,- Pts. 
 2. No compromesos ........................................ 609.370.468,- Pts. 
                                                                                ------------------------- 
                         TOTAL ........................................     981.316.808,- Pts. 
 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’exercici de 1997. 
 
 Tercer.- Donar compte del present i de l’expedient de liquidació a 
l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat amb allò 
que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988." 
 
 
 Després d’una detallada explicació del contingut del decret donada 
pel el Regidor-Delegat de l'Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, senyor 
Ramon Salabert Parramon, pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar la seva estranyesa pel fet de 
què al capítol primer de la despesa, hi ha una diferència molt gran entre lo 
reconegut i lo liquidat, per exemple en béns i serveis i en personal, motiu pel 
qual pregunta si això ha suposat una reducció de personal o de serveis, 
contestant sobre això el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, que s’ha de tenir 
en compte que una part s’incorpora al pressupost d’aquest any. 
 



 

 Seguidament intervé el Regidor- Delegat de l’Àrea de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert, per assenyalar que això és degut 
a què els pagaments afectats de l’any 1997, que s’abonen al 1998, s’han 
d’incorporar a aquest pressupost, sent aquest resultat també producte d’un 
major control de la despesa, en la mesura en què si nó és necessari esgotar les 
partides, no es fa, no significant, en qualsevol cas, una retallada de serveis ni 
de personal, perquè és capítol dos, és a dir, despesa corrent. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
         Decret núm. 917/98, de data 3 de març 
 
 “Vist la resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació (I.M.E.) de data 27 de febrer de 1998, d’elevar a aquesta Alcaldia-
Presidència per a la seva aprovació la liquidació del Pressupost de l’I.M.E. de 
1997. 
 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret  500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals 
 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’I.M.E., 
corresponent a l’exercici de 1997, segons el resum següent: 
 
 
 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 



 

Prev.inicial/ Prev.definitiva/ Recaptació líquida/
Capitol Modificacions Drets reconeguts líquids Pendent de cobrament

I. Impostos directes 0 0 0
0 0 0

II. Impostos indirectes 0 0 0
0 0 0

III. Taxes i altres ingressos 68.865.648 71.126.929 61.828.127
2.261.281 77.525.510 15.697.383

IV. Transferències corrents 225.364.316 225.364.316 204.595.219
0 260.235.140 55.639.921

V. Ingressos patrimonials 1.500.000 1.500.000 1.578.757
0 1.578.757 0

Total operacions corrents 295.729.964 297.991.245 268.002.103
2.261.281 339.339.407 71.337.304

VI. Alienació d'inversions 0 0 0
0 0 0

VII. Transferències de capital 0 0 0
0 0 0

Total operacions de capital 0 0 0
0 0 0

VIII. Actius financers 0 0 0
0 0 0

IX. Passius financers 0 0 0
0 0 0

Total operacions financeres 0 0 0
0 0 0

TOTAL PRESSUPOST 295.729.964 297.991.245 268.002.103
2.261.281 339.339.407 71.337.304  

 
 
 
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 
 
 



 

Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/
Capitol Modificacions Oblig.reconegudes líquides Pendent de pagament

I. Despeses de personal 207.947.656 207.777.656 197.954.745
-170.000 202.588.548 4.633.803

II. Despeses en béns i serveis 64.333.578 63.844.512 39.804.884
-489.066 54.288.663 14.483.779

III. Despeses financeres 0 0 0
0 0 0

IV. Transferències corrents 19.820.742 20.721.089 18.185.125
900.347 20.053.175 1.868.050

Total operacions corrents 292.101.976 292.343.257 255.944.754
241.281 276.930.386 20.985.632

VI. Inversions reals 3.627.988 5.647.988 1.732.308
2.020.000 5.256.922 3.524.614

VII. Transferències de capital 0 0 0
0 0 0

Total operacions de capital 3.627.988 5.647.988 1.732.308
2.020.000 5.256.922 3.524.614

VIII. Actius financers 0 0 0
0 0 0

IX. Passius financers 0 0 0
0 0 0

Total operacions financeres 0 0 0
0 0 0

TOTAL PRESSUPOST 295.729.964 297.991.245 257.677.062
2.261.281 282.187.308 24.510.246  

 
 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 
 

Saldo Modificacions i Drets Pendent de
Exercici inicial anul.lacions reconeguts nets Recaptació cobrament

1992 226.585 -171.570 55.015 55.015 0
1993 347.763 -132.900 214.863 98.559 116.304
1994 335.245 -42.678 292.567 72.355 220.212
1995 1.308.596 -430.881 877.715 338.677 539.038
1996 37.046.568 -276.054 36.770.514 36.413.773 356.741

TOTAL 39.264.757 -1.054.083 38.210.674 36.978.379 1.232.295  
 
 
 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 
 
 



 

Saldo Oblig.i pagaments Pendent de
Exercici inicial Modificacions ordenats nets Pagaments pagament

1990 1.385.571 0 1.385.571 0 1.385.571
1993 1.452 0 1.452 0 1.452
1996 15.095.046 -239.473 14.855.573 14.836.288 19.285

TOTAL 16.482.069 -239.473 16.242.596 14.836.288 1.406.308  
 
 
 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
 
Drets reconeguts nets (+) 339.339.407
Obligacions reconegudes netes (-) 282.187.308
Resultat pressupostari (=) 57.152.099
Desv.positives de finançament (-) 0
Desv.negatives de finançament (+) 0
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 0
Resultat pressupostari ajustat (=) 57.152.099  
 
 
 
f) Romanent de Tresoreria. 
 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 53.740.335
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 71.337.304
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 1.232.295
D'altres operacions no pressupostaries 65.965
menys-Saldos dubtós cobrament 5.952.711
menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva 12.942.518
2. Creditors penedents de pagament (-) 32.441.103
De pressupost de despeses, exercici corrent 24.510.246
De pressupost de despeses, exercicis tancats 1.406.308
De pressupost d'ingressos 0
De recursos d'altres entitats públiques 0
D'operacions no pressupostàries 6.524.549
menys-Pagaments realitzats penedents d'aplicació definitiva 0
3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 74.447.884
Romanent de Tresoreria Total (=) 95.747.116
Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat 0
Romanent de Tresoreria per a despeses generals 95.747.116  
 
 
 
 
 
g) Romanents de crèdit. 



 

 
 
1. Compromesos .............................................     1.124.165,- Pts. 
2. No compromesos ........................................           14.679.772,- Pts. 
                                                                              ----------------------------
 TOTAL ............................................      15.803.937,- Pts. 
 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’exercici de 1997. 
 
 Tercer.- Donar compte del present i de l’expedient de liquidació a 
l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat amb allò 
que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 Decret núm. 964/98, de data 6 de març 
 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència del Patronat Municipal de 
l’Emissora Ràdio Cornellà de data 2 de març de 1998, d’elevar a aquesta 
Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del Pressupost del 
Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de 1997. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret  500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals 
 
 
 
 
 
 



 

 
HE RESOLT 

 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà, corresponent a l’exercici de 1997, 
segons el resum següent: 
 
 
 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 
 

Prev.inicial/ Prev.definitiva/ Recaptació líquida/
Capitol Modificacions Drets reconeguts líquids Pendent de cobrament

I. Impostos directes 0 0 0
0 0 0

II. Impostos indirectes 0 0 0
0 0 0

III. Taxes i altres ingressos 10.700.000 10.700.000 10.125.523
0 10.125.523 0

IV. Transferències corrents 14.231.286 14.231.286 14.171.286
0 14.171.286 0

V. Ingressos patrimonials 150.000 150.000 59.637
0 59.637 0

Total operacions corrents 25.081.286 25.081.286 24.356.446
0 24.356.446 0

VI. Alienació d'inversions 0 0 0
0 0 0

VII. Transferències de capital 0 0 0
0 0 0

Total operacions de capital 0 0 0
0 0 0

VIII. Actius financers 0 0 0
0 0 0

IX. Passius financers 0 0 0
0 0 0

Total operacions financeres 0 0 0
0 0 0

TOTAL PRESSUPOST 25.081.286 25.081.286 24.356.446
0 24.356.446 0  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 
 

Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/
Capitol Modificacions Oblig.reconegudes líquides Pendent de pagament

I. Despeses de personal 8.452.784 8.437.784 8.232.912
-15.000 8.399.810 166.898

II. Despeses en béns i serveis 14.110.000 14.125.000 13.302.316
15.000 13.674.510 372.194

III. Despeses financeres 0 0 0
0 0 0

IV. Transferències corrents 0 0 0
0 0 0

Total operacions corrents 22.562.784 22.562.784 21.535.228
0 22.074.320 539.092

VI. Inversions reals 0 0 0
0 0 0

VII. Transferències de capital 0 0 0
0 0 0

Total operacions de capital 0 0 0
0 0 0

VIII. Actius financers 0 0 0
0 0 0

IX. Passius financers 0 0 0
0 0 0

Total operacions financeres 0 0 0
0 0 0

TOTAL PRESSUPOST 22.562.784 22.562.784 21.535.228
0 22.074.320 539.092  

 
 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 
 
 

Saldo Oblig.i pagaments Pendent de
Exercici inicial Modificacions ordenats nets Pagaments pagament

1987 28.569 0 28.569 0 28.569
1989 778.645 0 778.645 778.645 0
1993 770.722 0 770.722 770.722 0
1994 63.200 0 63.200 0 63.200
1996 774.807 0 774.807 750.792 24.015

TOTAL 2.415.943 0 2.415.943 2.300.159 115.784  
 
 
 
 
 
 
d) Resultat pressupostari de l’exercici. 



 

 
 
Drets reconeguts nets (+) 24.356.446
Obligacions reconegudes netes (-) 22.074.320
Resultat pressupostari (=) 2.282.126
Desv.positives de finançament (-) 0
Desv.negatives de finançament (+) 0
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 0
Resultat pressupostari ajustat (=) 2.282.126  
 
 
 
e) Romanent de Tresoreria. 
 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 431.569
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 0
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 0
D'altres operacions no pressupostaries 431.569
menys-Saldos dubtós cobrament 0
menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva 0
2. Creditors penedents de pagament (-) 2.062.965
De pressupost de despeses, exercici corrent 539.092
De pressupost de despeses, exercicis tancats 115.784
De pressupost d'ingressos 0
De recursos d'altres entitats públiques 0
D'operacions no pressupostàries 1.408.089
menys-Pagaments realitzats penedents d'aplicació definitiva 0
3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 1.967.592
Romanent de Tresoreria Total (=) 336.196
Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat 0
Romanent de Tresoreria per a despeses generals 336.196  
 
 
 
f) Romanents de crèdit. 
 
 1. Compromesos .............................................                    0,- Pts. 
 2. No compromesos ........................................               488.464,- Pts. 
                                                                                ---------------------------- 
                         TOTAL ........................................             488.464,- Pts. 
 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’exercici de 1997. 
 



 

 Tercer.- Donar compte del present i de l’expedient de liquidació a 
l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat amb allò 
que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 Decret núm. 1086/98, de data 10 de març 
 
 “Vist l'acord adoptat  el dia 17 de desembre de 1997 per la Comissió 
d'Urbanisme de Barcelona, en relació amb la petició d'aquest Ajuntament 
d'informe previ a l'atorgament d'una llicència d'obres demanada per la 
Federació Catalana de Tennis, per ampliar i reformar les instal.lacions 
esportives existents al carrer de la Mare de Deu de Montserrat d'aquesta 
ciutat, amb l'objecte d’instal.lar una residència de tennistes, en virtut del qual 
informa de la necessitat de redactar i aprovar un Pla Especial que concreti l'ús 
de l'equipament i les seves condicions d'edificació, amb caràcter previ a 
l'atorgament de l'oportuna llicència urbanística. 
 
 Atès que aquest Ajuntament entén que l'esmentat acord no és 
conforme a l'Ordenament Jurídic, en la mesura en que, segons l'informe 
número 8/98, de 4 de març d'enguany, emès per la Secretària General 
d'aquest Ajuntament, no s'ajusta a les previsions contingudes en les Normes 
Urbanístiques del Pla General Metropolità. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l'article 294 del Decret 
Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos legals 
vigents a Catalunya en matèria d'urbanisme, en la nova redacció donada a 
aquest per l'article 23 del Decret Legislatiu 16/1994, de 26 de juliol, pel qual 
s'adequa la norma anterior a les previsions de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
procediment administratiu comú en concordança amb els articles 107 i 114 
d'aquesta última Llei, contra l'esmentat acord cap la interposició del 
corresponent recurs ordinari davant l'Honorable Conseller de Política 
Territorial i Obres Públiques. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l'article 21.1.i) de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, en concordança 
amb l'article 51.1.j) de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local 
de Catalunya, aquesta Alcaldia és competent per a exercitar accions judicials i 
administratives en cas d'urgència, de les que posteriorment haurà de donar 
compte al Ple de la Corporació. 



 

 
 Atès que en aquest supòsit es produeix aquesta circumstància, per 
quan  el pròxim Ple ordinari d'aquest Ajuntament no tindrà lloc fins el pròxim 
dia 26 de març, i el termini peremptori de que disposa aquesta Administració 
per a resoldre sobre la petició de llicència de la Federació Catalana de Tennis, 
que no es suspèn com a conseqüència de la sol.licitud d'informe previ a la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona, al no ser aquest preceptiu, aconsellen 
accelerar, en la mesura del possible, el procediment. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia, en conformitat amb les atribucions 
que legalment té conferides, i a la vista de l'informe número 8/98 emès per la 
Secretària General d'aquest Ajuntament 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Interposar recurs ordinari davant l'Honorable Conseller de 
Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya, contra 
l'acord adoptat el dia 17 de desembre de 1997 per la Comissió d'Urbanisme de 
Barcelona, en relació amb la petició d'aquest Ajuntament d'informe previ a 
l'atorgament d'una llicència d'obres demanada per la Federació Catalana de 
Tennis, per ampliar i reformar les instal.lacions esportives existents al carrer 
de la Mare de Deu de Montserrat d'aquesta ciutat, amb l'objecte d’instal.lar 
una residència de tennistes, sol.licitant es deixi sense efecte aquest i es 
substitueixi per un nou  acord pel qual s’informa favorablement l'esmentada 
petició. 
 
 Segon.- Facultar a aquesta Alcaldia per a la firma de tots aquells 
documents que siguin necessaris per a la formalització d'aquest decret. 
 
 Tercer.- Donar compte d'aquest decret en la pròxima sessió 
plenària que se celebri." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE RÈGIM INTERIOR I 
GOVERNACIÓ 
 
 
 3.- Adjudicar la concessió administrativa de l'ús privatiu de la 
via pública, mitjançant la instal.lació de casetes, per a la venda de 
productes pirotècnics. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 



 

 
 “Vist l'expedient instruït, mitjançant concurs, per a la concessió 
administrativa de l'ús privatiu de la via pública, mitjançant la instal.lació de 
casetes per a la venda de productes pirotècnics. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes han formulat les 
seves proposicions els següents licitadors: Nicolás Fernández, Juan González, 
Rosa Zanón, Miguel A. Moya, Xavier Palmada i José Rosado, les quals per 
reunir els requisits necessaris exigits a la convocatòria van ser admeses per 
prendre part a la licitació. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el dia 25 de febrer de 1998 d'enguany, la qual, a la vista de 
l'informe previ emés al respecte pel Cap del Departament Administratiu de la 
Guardia Urbana, estima procedent l'adjudicació de la concessió als següents 
licitadors: 
 
 Xavier Palmada Badia       casetes 1, 6 i 8 
 Miguel A. Moya Corral       caseta 2 
 José Rosado Barrón          caseta 3 
 Rosa Zanon Fuster            casetes 4 i 5 
 Nicolás Fernández Rubio   casetes 7 i 9 
 
 La Comissió de Règim Interior i Governació, proposa a l'Ajuntament 
Ple, l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a les persones que tot seguit s'indiquen, per 
l'import i casetes que així mateix es relacionen, la concessió de l'ús privatiu de 
la via pública, mitjançant la instal.lació de casetes per a la venda de productes 
pirotècnics, amb estricta subjecció a les condicions Jurídiques, Econòmic-
Administratives i Tècniques, aprovades pel Ple de l'Ajuntament de data 27 de 
novembre de 1997: 
 
 Xavier Palmada Badia 
 
 Casetes núms.: 1, 6 i 8 
 Import: 
 Caseta núm. 1: 327.000.- ptes. 
   "        núm. 6: 327.000.- ptes. 
   "        núm. 8: 327.000.- ptes. 
 
 
 Miguel Angel Moya Corral 
 
 Caseta núm.: 2 
 Import: 



 

 Caseta núm. 2: 215.000.- ptes. 
 
 
 José Rosado Barrón 
 
 Caseta núm.: 3 
 Import: 
 Caseta núm. 3: 181.000.- ptes. 
 
 
 Rosa Zanón Fuster 
 
 Casetes núms.: 4 i 5 
 Import: 
 Caseta núm. 4: 216.000.- ptes. 
 Caseta núm. 5: 251.000.- ptes. 
 
                 
 Nicolás Fernández Rubio 
 
 Casetes núms. 7 i 9 
 Import: 
 Caseta núm. 7: 410.500.- ptes. 
 Caseta núm. 9: 260.500.- ptes. 
 
  
 Segon.- Fixar les garanties definitives que hauran de satisfer els 
adjudicataris, de conformitat amb l'article 11 del Plec de Condicions 
Jurídiques, Econòmic-Administratives i Tècniques, en les quantitats que tot 
seguit es relacionen, les quals s'hauran de constituir en el termini dels 15 dies 
hàbils següents, a comptar de la recepció de la present notificació. De no 
acomplir-se aquest requisit, per causes imputables a l'adjudicatari, 
l'Ajuntament declararà resolt el contracte: 
 
 Xavier Palmada Badía 
 
 Import:     
 Caseta 1: 13.080.- ptes.   
                Caseta 6: 13.080.- ptes. 
                Caseta 8: 13.080.- ptes. 
 
 Miguel A. Moya Corral 
 
 Import:   Caseta 2:  8.600.- ptes. 
 
 
 José Rosado Barrón 
 



 

 Import:    Caseta 3:  7.240.- ptes. 
 
                                  
 
 Rosa Zanón Fuster 
 
 Import:  Caseta 4:   8.640.- ptes. 
              Caseta 5: 10.040.- ptes. 
 
 
 Nicolás Fernández Rubio 
 
 Import: Caseta 7: 16.420.- ptes. 
             Caseta 9: 10.420.- ptes. 
 
 Tercer.- Retornar les fiances provisionals d'imports 3.000.- i 4.000.- 
ptes. al licitador no adjudicatari  Sr. Juan González González. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord al departament de Ordenances i 
Sancions, a la Intervenció Municipal, així com als adjudicataris. 
 
      
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 4.- Autoritzar la cessió del contracte per l'execució de les obres 
de connexió, interrelació i ordenació d'un espai situat entre la part alta i 
la baixa de Cornellà de Llobregat, que l'adjudicatària Cubiertas y MZOV. 
S.A. realitza a favor de l'empresa NECSO Entrecanales y Cubiertas, S.A. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'escrit presentat per l'Empresa NECSO Entrecanales y 
Cubiertas, S.A., sol.licitant l'autorització per a la cessió del contracte per a 
l'execució de les obres de connexió , interrelació i ordenació d'un espai situat 
entre la part alta i baixa de Cornellà de Llobregat, adjudicat a l'Empresa 
Cubiertas y MZOV, S.A. , mitjançant acord plenari de data 26 de setembre de 
1996. 
 
 Atès que mitjançant escriptura pública de data 28 d'abril de 1997, 
atorgada pel Notari de Madrid, senyor Gabriel Baleriola Lucas, s'eleva a públic 



 

i es formalitza el canvi de denominació social de l'empresa Cubiertas y MZOV, 
S.A., que passa a denominar-se "Grupo Acciona,S.A.". 
 
 Atès que mitjançant escriptura d'elevació a instrument públic 
d'acords socials de NECSO Entrecanales y  Cubiertas, S.A., relatius al canvi de 
domicili social i al augment de capital amb aportació no dineraria  d'activitat, 
atorgada davant el Notari de Madrid, senyor Gabriel Baleriola Lucas, el dia 5 
de desembre de 1997, l'Empresa Grupo Acciona, S.A., (abans Cubiertas y  
MZOV,S.A.) aporta la seva activitat de construcció a l'Empresa NECSO 
Entrecanales Cubiertas, S.A., i que en conseqüència aquesta es subroga a tots 
els efectes en tots els drets, obligacions i contractes relatius a l'esmentada 
activitat. 
 
 Atès que l'Empresa NECSO Entrecanales Cubiertas,S.A., com a 
nova cessionària compleix amb els requisits que la llei 13/1995 de Contractes 
de les Administracions Públiques, en el seu article 115 preveu per a la cessió 
de contractes i que per altre banda ha prestat nova garantia, tal  com preveu 
l'article 48.3 de la mateixa disposició legal. 
 
 Per tot l'exposat, aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple de l'Ajuntament, l'adopció dels següents  
 

ACORDS  
 
 Primer.- Restar assabentats del canvi de denominació social de 
l'Empresa Cubiertas y Mzov,S.A.,  a Grupo Acciona, S.A. 
 
 Segon.- Autoritzar la cessió del contracte  d'execució de connexió, 
interrelació i ordenació d'un espai, situat entre la part alta i baixa de Cornellà 
de Llobregat, que l'empresa Grupo Acciona, S.A. (abans Cubiertas y Mzov, 
S.A.), com adjudicatària del mateix, segons acord del ple de data 26 de 
setembre de 1996, realitza en favor de l'Empresa NECSO Entrecanales i 
Cubiertas, S.A. 
 
 Tercer.- Formalitzar la cessió del contracte en document 
administratiu, facultant al senyor Alcalde Josep Montilla Aguilera, per a la 
signatura de tots els documents que siguin necessaris per aquesta 
formalització. 
 
 Quart.- Retornar la garantia definitiva que en el seu dia va 
constituir l'Empresa adjudicatària Cubiertas y Mzov, S.A. (avui Grupo Acciona, 
S.A.), per import de 27.836.125,- ptes. 
 
 Cinquè.-Comunicar el present acord a les Empreses  Grupo 
Acciona, S.A.; Necso Entrenales y Cubiertas, S.A.; al Departament 
d'Urbanisme i Obres i a la Intervenció Municipal.” 
 
         



 

 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 5.- Rectificar l'acord de Ple de data 18-12-97, relatiu a la 
permuta de béns iniciada entre aquest Ajuntament i l'empresa municipal 
EMDUCSA. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'acord adoptat pel Ple de l'Ajuntament en data 18 de desembre 
de 1997, mitjançant el qual s'iniciava expedient previ de permuta entre 
l'Empresa EMDUCSA i aquest Ajuntament. 
 
 Atès que amb posterioritat a l'adopció de l'esmentat acord i com a 
conseqüència dels tràmits seguits, per tal de procedir a la formalització en 
escriptura  pública de l'esmentada permuta, es comprova que segons 
inscripció del  Registre de la Propietat núm. 2 de l'Hospitalet de Llobregat, 
sobre la finca  propietat d'Emducsa anomenada "Castell del Borni", existeix un 
dret d'arrendament, per la qual cosa procediria rectificar l'acord esmentat 
anteriorment, respecte del valor del bé a permutar, reduint-lo en el mateix 
import en què s'ha valorat l'esmentat dret arrendatici, i establint la 
corresponent compensació econòmica, a favor d'aquest Ajuntament, pel 
desequilibri en el valor dels béns a permutar que aquesta nova situació 
produeix. 
 
 Vist l'informe emès per l'Arquitecta Municipal en data 20 de març de 
1998, en relació a la valoració de l'esmentat dret, que, prenent com a criteri el 
valor de rescissió d'aquesta situació arrendaticia, xifra en 9.750.000.- ptes.  
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació, 
proposa al Ple l'adopció dels següents  
 

ACORDS  
 
 Primer.- Rectificar l'acord plenari de data 18 de desembre de 1997, 
en el sentit d'ampliar el punt primer , apartat b)  en relació a la valoració feta 
per l'Arquitecte Municipal  com a conseqüència de la possible indemnització  
en cas de rescissió del contracte d'arrendament, i que queda redactat tal i com 
segueix : 
 
 
 "F.-   Finca de propietat d'EMDUCSA 
 



 

 Edifici anomenat "Castell Borni" de superfície 2.955,40 m2, situat al 
carrer Menèndez i Pelai. 
 
  
 
 A)  Valoració del sòl : 
 
 -  Valor brut .......................   104.792.573,- ptes 
         -  Valor dret arrendatici.......    - 9.750.000,- ptes 
                                                              ------------------------ 
                         TOTAL  .................    95.042.573,- ptes 
 
 
 B) Valoració obres Rehabilitació.... 182.120.245,-  " 
 
 Segon.- Complementar l'acord plenari de data 18 de desembre de 
1997, en el sentit de establir una compensació econòmica a favor d'aquest 
Ajuntament, per import de 9.750.000,- ptes que hauran de ser abonades per 
EMDUCSA al perfeccionar-se la permuta, amb l'objecte d'equilibrar la 
diferència de valors entre els béns a permutar produïda per la circumstància 
que motiva aquest acord. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a la Direcció General 
d'Administració Local de la Generalitat de Catalunya, a l'Empresa Municipal 
de Desenvolupament Urbà de Cornellà (EMDUCSA)  i a la Intervenció 
Municipal.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 6.- Deixar sense efecte els punts 4, 5, 6, 7 i 8è. de l'acord 
Plenari de data 30-10-97, en relació a l'alienació de la parcel.la sobrera 
situada al carrer Sant Ferran-Tirso de Molina. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “El passat 30 d'octubre de 1997 aquest Ajuntament va adoptar 
acord  de declarar parcel.la sobrera de via pública, la porció de terreny de 7,27 
m2 situada a la cantonada dels carrers Sant Ferran/Tirso de Molina, 
provinent de la modificació puntual del Pla General Metropolità de 1.976 al 



 

Sector Almeda, així com alienar, per venda directa l'esmentada parcel.la al 
senyor Amadeo Trepat Solves o la persona que constés com a propietari 
registral de la finca colindant en el moment de la signatura de la escriptura de 
compra-venda . 
 
 
 
 Atès que l'empresa interessada en la compra de l'esmentada 
parcel.la, Promociones Robla, S.A., no és la titular registral de la parcel.la 
colindant, ja que es troba pendent de formalitzar mitjançant escriptura de 
compra-venda, amb el titular actual, senyor Amadeo Trepat Solves, per la qual 
cosa procediria deixar sense efecte, parcialment, l'acord esmentat, i que fa 
referència a la alineació per venda directa, fins que es regularitzi la titularitat 
registral a nom de Promocions Robla, S.A.  
 
 Per tot l'exposat aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple l'adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Deixar sense efecte  els punts art. 5è, 6è, 7è i 8è,  de 
l'acord adoptat pel Ple en data 30-10-97, mitjançant el qual, i entre d'altres 
punts, alienava per venda directa la parcel.la sobrera de 7,27 m2, situada a la 
cantonada dels carrers Sant Ferran/Tirso de Molina, pels motius exposats els 
antecedents d'aquest acord. 
 
 Segon.- Comunicar el present acord al senyor Amadeo Trepat 
Solves, a l'Empresa Promociones Robla, S.A., al Departament de Governació de 
la Generalitat de Catalunya i la Intervenció Municipal.” 
 
         
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 7.- Delegar a la Comissió de Govern les competències per a 
contractar les obres per a l'execució del projecte de millores de la 
viabilitat al Barri Pedró. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 



 

 “Vist el projecte executiu de les obres de millores de la viabilitat al 
Barri Padró, i que consistiran en la substitució de les voreres, construcció de 
nous imbornals, adelantar les voreres a les cantonades per tal d'ordenar 
l'aparcament i facilitar els cruament dels vianants adaptant els passos, 
col.locació de pilons a les cantonades i el trams de carrer on no hi ha 
aparcament . 
 
 Atès que l'esmentada obra es finançava mitjançant subvenció 
atorgada a través del PCAL 98-99, condicionant aquesta subvenció a la 
presentació del certificat de contractació finalitzant el termini per presentar-lo 
el dia 22 de juny d'enguany. 
 
 Atès que l'òrgan competent per a realitzar aquesta contractació és el 
Ple de l'Ajuntament, però per les circumstàncies esmentades anteriorment es 
justifica la necessitat de delegar la competència en favor de la Comissió de 
Govern de conformitat amb el que disposa l'article 23.2.b de la Llei 7/1985 de 
2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local i altra legislació concordant, 
per tal de poder complir el termini per a contractar al qual està condicionat 
l'atorgament de la subvenció del PCAL. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació 
proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Delegar en la Comissió de Govern les competències per a 
contractar les obres per a l'execució del projecte d'obres de millores de la 
viabilitat al Barri Padró de Cornellà . 
 
 Segon.- Donar compte de l'adjudicació del contracte que s'adopti 
per la Comissió de Govern al Ple de l'Ajuntament. 
            
 Tercer.- Comunicar els presents acords al departament 
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, així com a la Intervenció 
Municipal.” 
 
         
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 8.- Adjudicació de 202 nínxols del Cementiri Municipal. 
 



 

 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'acord del Ple de data 26 de febrer de 1998, mitjançant el qual 
es varen adjudicar, directament 98 nínxols, per reunir la puntuació màxima, 
així com a l'acord 4art., procedir al sorteig dels 202 nínxols restants, entre els 
licitadors que reuneixin la puntuació immediatament inferior. 
 
 Atès que en data 13 de març es van efectuar quatre sorteigs, el 
primer d'ells entre 40 aspirants que reunien 16 punts, el segon entre 101 
aspirants que reunien 12 punts, el tercer entre 150 aspirants que reunien 11 
punts i el quart entre 129 aspirants  que reunien 11 punts. 
 
 Atès que com a conseqüència dels sorteigs anteriorment esmentats 
resulta que s'han adjudicat 25 nínxols del 1er. pis,  15 del 2on., 46 del 3er. 
pis, 58 del 4art. i 58 del 5è. pis. 
 
 A la vista de tot l'exposat, aquesta Comissió de Règim Interior i 
Governació proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar  la concessió del dret funerari sobre 202 nínxols 
al Cementiri Municipal per un termini de 20 anys, en les condicions que varen 
ser aprovades pel Ple municipal de data 24 de juliol de 1997, a les persones 
que figuren relacionades a continuació: 
 
NÍNXOLS PRIMER PIS 
 
Agra Cabanas     Gloria          
Barroso Carmona                  Juana           
Canela Vidal                       Luisa           
Cruces Herrero                      Dionisíac        
Delgado Pacheco                   Mercedes        
Fornells Casas                      Montserrat      
García de Pablo                    Lourdes         
González Donate                   María Antonia   
González Mendez                  Aladino         
González Pajuelo                   Antonia                    
Jiménez Rosa                        Carmen                  
Machado Machado             Salomé                   
Molina Rodríguez                Soledad                  
Ortega Cascos                     Dolores                  
Pacheco Aguilera                  María                    
Palma Casillas                      Josefa          
Pérez Díez                         Francisca                
Pino León                           Juan                     



 

Pino Romero                         José                     
Poyato Poyato                       Tránsito                 
Requena Rodríguez              Guillermo       
Rodríguez Rodríguez            M. Macrina      
Serrano Chicharro               Elvira          
Torres Martínez                   Braulia         
Yerbes Nuñez                     Manuel          
 
 
 
NÍNXOLS SEGON PIS 
 
Arjona Serrano                     Manuela         
Barrachina Saez                  Ricardo         
Beltran Roig                        José            
Blazquez Ruiz                       Encarnación     
Calderón Bravo                   Ana Dolores     
Casas Martínez                     José            
Cobo López                          Dolores         
Cortés Rios                         Sebastiana      
Cuchillero Cuchillero          Sacramento      
Dueñas Zamorano              Carmen                                                    
Funes Estevez                      Antonio         
Mudarra García                   María Carmen    
Ortega Casco                        José            
Padilla Arenas                      Francisca       
Palma Casillas                      Jerónima        
 
 
NÍNXOLS TERCER PIS 
 
Alcaide Romero                  Sebastián       
Balboa Monedero                 Manuel          
Casado Baños                      Juan            
Cunill Mulet                        Pedro           
De Gracia Soria                     Balbino         
Escobar Rodríguez               Carmen          
Estepa Fuentes                    Juan            
Farré Viñas                         Juan            
Fernández Carreras            Ceferino        
Flóres Pérez                        Francisco       
Galeote Alarcón                     Manuel          
Gámez Díaz                          Federico        
García García                       Francisco       
García Meseguer                  Lucía           
Gil Piedrafita                      Ramón           
Guimaraes Augusta             Manuel          
Hombrado Mantas               Francisca      



 

Latorre Latorre                     Antonio         
León Hernica                        Rafael          
León Naranjo                        José            
Lobato Galindo                      Catalina        
Lombarte Albajez                 Miguel          
López Gómez                       Heliodoro       
López González                    Jesús           
López Revuelta                    Alfonso         
Márquez Pérez                     Francisco      
Martí Sánchez                     José            
Mesa Sánchez                      Carmen          
Moraga Martín                    Antonio                                            
Moro Benitez                        Lucia           
Ordoñez Nuñez                    Santiago       
Ortiz Martínez                      Alfonso         
Otero Maya                          Esteban         
Pérez García                        Adolfo          
Ramírez Pinto                       Custodia      
Redondo García                   Teresa        
Robles Díaz                         Rosario       
Rodilla García                      Hilario       
Rodríguez Acosta                 Concepción    
Romero Prats                        Manuel        
Ruiz Hernández                  Rafael        
Ruiz López                          Epifanio      
Sánchez Sánchez                 Antonio       
Sánchez Sánchez                Feliciano     
Segarra Pastor                      Laurea        
Serrano Ruiz                        Lorenza Domini 
 
NÍNXOLS QUART PIS 
 
Alamillos Sánchez            Josefa        
Alcazar Ruiz                        Antonio       
Andrés Monfil                      Manuel        
Bailón Varo                         Aurora        
Barato García                       Julia         
Boceta Santos                     Antonia       
Cadenas Pérez                      Felisa        
Cervantes Pretel                    José          
Conde Alvarez                       José          
Cuadrado Paños                   Antonio       
Checa Gay                           Manuel        
Expósito Prieto                     José Antonio  
Fernández Fresno                Marina        
Fernández Romero              Purificación  
Ferrández Guilabert              Rosario       
Flóres Castro                       Graciano      



 

García Beneito                      José          
García Muñoz                        Pablo         
García Plazuelo                     Asunción      
González Coro                       Ramón         
Hernández Gómez                Urbano 
Herrero Estrada                    Mario         
Hinojosa Gongora                Antonio       
Lara Alamo                          Ana           
Largo Caballero                     Mercedes      
Leiva Pérez                         Dolores       
Liñan Torres                        Dolores       
Lorca Arcos                         Francisca     
Lozano García                       José          
Martínez Berruga                José          
Martínez Briones                Francisco     
Noguera Alpert                   Manuel        
Ortigosa Barroso                   Antonio       
Otero González                      José Alfredo  
Parrilla Sánchez                    Angel         
Pérez García                        Dolores       
Pérez Pérez                         Antonio       
Petit Almodovar                     Guillermina   
Piñol Salomé                        Alfredo       
Platero Expósito                    Pilar         
Quintana Ansia                     Concepción    
Ramírez García                     Remedios      
Riquelme Muñuera               José          
Roca García                         Juan          
Rodríguez Mesa                     Alberto       
Romanos Monterde               Miguel        
Rubio López                         Amador        
Ruf Larrea                          Agustín       
Ruiz Rodríguez                      Dolores       
Sánchez Gómez                     Cristina      
Sánchez López                      Petra         
Sánchez Martel                     José          
Teruel Sánchez                     Adelina       
Torres Carrión                      José          
Valencia Tejada                     Candelaria    
Santos Pérez                        Antonia       
Pérez Fernández                    Francisco     
Temprano Barrio                   Purificación 
 
                                        
NÍNXOLS CINQUÈ PIS 
 
Alba Peña                           Francisco     
Almendros Ortega                 María         



 

Alonso Tejerizo                     Silvino       
Anguas Gómez                      Candido       
Arévalo Jurado                      Sabina        
Barbero Murillo                     Eusebio Argem 
Barceló Tarragó                     José          
Blanco Alvarez                      José          
Blanco Sepúlveda                  José          
Bujalance Márquez               Francisco     
Campabadal Aregio               María         
Centelles Gil                       Josefa        
Cobos Aguilera                      Antonio       
Cortés Mateo                        María Dolores 
Cozar Guerrero                     Sebastián     
De Gracia Martínez               Juliana       
Deu Prat                            Jaume         
Domínguez Allende               Julia         
Dopido Carrizosa                   Ernestina     
Doya Giménez                       Consuelo      
Felix Felix                         Francisca     
Fernández González              Francisco     
Gálvez Muñoz                        Margarita     
García Alcaide                      Inés          
García Bou                          Liberto       
García Díaz                         Dolores       
García Osuna                        Fernando      
Guillén Gresa                       Ricardo       
Heredia Romero                    María Carmen  
Hernández Gómez                 Luisa         
Hernández Rodríguez            Antonia       
Jodar Bustos                        Pedro         
Jurado Clavero                      Antonio       
López Marín                         Daniel        
Marruecos García                  Torcuato 
Martínez Rosa                      Carmen        
Merino Platero                      Manuel        
Molina García                       Juan          
Moreno Arrones García De Dionisio  Dolores       
Muñoz Extremera                Francisco     
Muñoz Riscart                       Antonio       
Navarro Gallego                     Juana         
Pérez Díaz                          Domingo       
Pérez Sánchez                       José          
Prados Martos                       Rafael        
Rincón García                       Pedro         
Rios Quirantes                      Francisco     
Robles Merlos                       Dionisio      
Romero Castillo                     José María    
Ruiz Bertos                         Adela         



 

Ruiz Camacho                       José          
Ruiz Nieto                          José          
Sánchez Castillo                    Jesús         
Santiso Andión                      Ramón         
Tejada Juarros                      Dionisio      
Torres Mesa                         María         
Vera Molina                         Carmen        
Yague Sancho                       Francisco     
 
 
 Segon.- Requerir als adjudicataris a fí que en el termini de 30 dies 
hàbils a comptar des de la notificació d'aquest acord, compareguin davant el 
Negociat de Cementiris per a formalitzar la concessió i fer efectiu el cànon 
corresponent al nínxol  adjudicat, el preu del qual s'indica a continuació, i 
retirar el títol acreditatiu de l'adjudicació: 
 
 NÍNXOLS 
 
 Pis Primer ........... 192.030.- ptes. 
 Pis Segon  ........... 157.030.- ptes. 
 Pis Tercer ........... 135.030.- ptes. 
 Pis Quart  ........... 114.030.- ptes. 
 Pis Cinquè ...........  93.030.- ptes. 
 
 
 Tercer.- Comunicar els presents acords als adjudicataris i al 
departament de Serveis Generals, així com a la Intervenció Municipal.” 
 
 
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 9.- Adjudicar a l’empresa MIER Comunicaciones, S.A., el 
contracte de subministrament d’equip tècnic de radiofreqüència.  
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, de 
subministrament i instal.lació d'equipament tècnic de radiofrequència de 
televisió local a Cornellà. 
 



 

 Atès que durant el període de presentació d'ofertes no més s'ha 
presentat l'empresa MIER Comunicaciones, S.A. 
 
 Vist l'informe emés al respecte pel Cap del Gabinet d'Alcaldia, del 
que resulta que l'oferta presentada per l'empresa MIER Comunicaciones, S.A.,  
reuneix les condicions exigides al plec de condicions tècniques i particulars. 
 
 Aquesta Comissió de Règim Interior i Governació, proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l'empresa MIER Comunicaciones, S.A. el 
subministrament i instal.lació d'equipament tècnic de radiofreqüència de 
televisió local a Cornellà, amb estricta subjecció a les condicions aprovades pel 
Ple de l'Ajuntament en sessió celebrada el 29 de gener de 1998 per un 
pressupost de 5.254.800.- ptes. 
 
 Segon.- Fixar la fiança definitiva que haurà de satisfer el 
contractista, de conformitat a l'article 7 del Plec de Condicions, en la quantitat 
de 249.200.- ptes, en el termini dels 15 dies, a comptar del següent a la 
recepció de la present notificació, transcorreguts els quals sense que ho hagi 
efectuat restarà sense efecte l'adjudicació de conformitat a la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l'empresa adjudicatària, al 
departament d'Alcaldia i a la Intervenció Municipal. 
 
 Quart.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per a 
la firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen.” 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, intervé el Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per preguntar si ja s’han 
concedit les llicències, contestant sobre això el Sr. Alcalde, José Montilla, que 
no, ja que estem encara a l’espera, i informant que a Cornellà hi ha diverses 
sol.licituds a més de la municipal. És per això, continua assenyalant el Sr. 
Alcalde, que en un mateix espai territorial com el nostre, on hi ha ja municipis 
que s’han llançat i estan emetent, podria passar-nos que quan volguéssim 
tirar endavant, no hagués cap canal disponible, per això tirem endavant 
aquest projecte, que ens permetrà posar una carta d’ajust. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 



 

 
 
 
 10.- Corregir els errors detectats a l’Organigrama aprovat pel 
Ple Municipal de data 29 de gener d’enguany. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'acord del Ple Municipal de data 29 de gener de 1998, relatiu a 
l'aprovació de l'Organigrama Municipal de funcionament de l'exercici 1998. 
 
 Atès que s'han detectat dos errors en la definició de dos llocs de 
treball d'administratiu de l'Àrea de Planificació, Economia i Hisenda. 
 
 Atès que és necessari la correcció dels mateixos als efectes de poder 
redistribuir als efectius de personal d'acord a les necessitats funcionals de 
l'organització. 
 
 Atès el que preveu l'article 105 2 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Corregir els errors detectats en l'Organigrama aprovat pel Ple 
Municipal de data 29 de gener de 1998, en el sentit de que un dels llocs de 
treball d'Administratiu II del Departament d'Inspecció Tributària ha de constar 
com Administratiu III, i un dels llocs d'Administratiu III del Departament de 
Planificació i Comptabilitat ha de figurar com a Administratiu II, resten fixats 
els llocs de treball de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, en la forma 
que consta en el document adjunt, que forma part integrant de la present 
resolució.” 
 
        
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 



 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 11.- Aprovació inicial de la modificació de crèdit núm. 9/98 del 
Pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari i suplement 
de crèdit, amb càrrec a Romanent de Tresoreria. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l’acord del Ple de 18 de desembre de 1997 en el que s’aprovava 
la despesa de 10.261.360 pessetes amb càrrec a la partida pressupostària 
91.622.2260519 del Pressupost de 1998. 
 
 Vist l’acord del Ple de 26 de febrer en el que s’aprovava una 
modificació de crèdit mitjançant crèdit extraordinari per un import de 
29.994.520 pessetes, amb destí a la construcció d’uns blocs musicals i es 
finançava amb càrrec a baixes per anul.lació de despeses de la Seguretat 
Social. 
 
 Vista la petició d’aportació anual a favor de la Mancomunitat 
Fontsanta per un import de 5.884.789 pessetes. 
 
 Vista la inexecució en el Pressupost de 1997 de les subvencions dels 
projectes de cooperació a favor de l’Ajuntament de Jinotega i de l’Assemblea 
Provincial del Poder Popular de l’Havana, per uns imports respectius de 
14.537.500 pessetes i 1.375.000 pessetes. 
 
 Vista la necessitat d’atendre el pagament d’uns interessos de 
demora, per import de 5.527.535 pessetes, a conseqüència de l’execució de la 
sentència d’apel.lació número 1260/91 pel pagament d’unes indemnitzacions 
del Polígon Industrial Almeda III. 
 
 Vista la necessitat d’executar la despesa aprovada segons contracte 
91/96A denominat “Estudis de vertebració urbana: connectivitat zones Millars 
i Alps i Centre amb els barris de Fontsanta i Fatjó”, amb un pressupost de 
8.000.000 de pessetes. 
 
 Vistos els projectes modificat i complementari, cofinanciats pels 
Fons de Cohesió de l’Unió Europea, de “Connexió, interrelació i ordenació d’un 
espai situat entre la part alta i la part baixa de Cornellà de Llobregat” i de 
“Recuperació mediambiental i reforestació del marge fluvial del riu Llobregat”, 
per uns imports respectius de 90.884.734 pessetes i 15.318.557 pessetes. 
 



 

 Vist el Plec de condicions de la concessió de l’aparcament de la 
Plaça Lluís Companys en el que s’estableix una subvenció del 5% del cost 
d’execució material del projecte. 
 
 Vista la petició de l’Institut Metropolità del Taxi per la bonificació de 
l’Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica pels Taxis domiciliats en la ciutat. 
 
 Vistes les peticions dels departaments de Premsa, Guàrdia Urbana, 
Urbanisme i Manteniment, Cultura, Relacions Ciutadanes i Gestió Tributària, 
perquè es reconeguin les obligacions d’exercicis anteriors, per un import de 
6.052.536 pessetes. 
 
 Vista la petició de l’empresa municipal PRECSA perquè es 
reconeguin les factures per serveis prestats a l’Ajuntament, d’exercicis 
anteriors per un import de 1.502.812 pessetes. 
 
 
 
 
 Vista la comunicació del Consorci Localret en el que sol.licita el 
pagament de l’aportació municipal, pels exercicis 1997 i 1998, per un import 
de 164.980 pessetes. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la inversió a fer per l’empresa 
municipal PRECSA per un import de 15.000.000 de pessetes. 
 
 Vista la petició del Departament de Premsa de data 27 de febrer de 
suplement de la partida 12.463.22709, per canvi de format del butlletí 
municipal “Cornellà Informa”, per un import de 1.982.697 pessetes. 
 
 Vista la voluntat de subvencionar a la Federació Catalana de Tennis 
amb un import de 467.660 pessetes. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida núm. 51.452.6320300 
de reforma d’instal.lacions esportives amb un import de 38.800.000 pessetes, 
per poder adjudicar el projecte de reforma de l’estadi municipal. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida núm. 51.452.6320303 
de reparació de la Piscina Millars, amb un import de 8.997.002 pessetes, per 
poder adjudicar el projecte. 
 
 Vista la liquidació del Pressupost de l’exercici 1997 i la voluntat de 
la Corporació de sol.licitar un préstec a llarg termini de 300.000.000 de 
pessetes, cal disminuir la previsió inicial del Pressupost de 1998 per 
l’esmentat concepte i aplicar la diferència a romanent de tresoreria. 
 



 

 Vista la petició del Departament d’Organització i Recursos Humans 
de suplement de crèdit de la partida “Indemnitzacions jubilacions” amb 
3.020.000 pessetes per motius de necessitats sobrevingudes. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida 12.463.2260203 -
”Vídeos Municipals”, amb un import de 7.900.000 pessetes. 
 
 Atès el que estableixen els articles 158 de la Llei 39/1988 de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/90 de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a 1998. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 
 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 9/98 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec al Romanent 
de Tresoreria, Major previsió d’Ingressos i baixes per anul.lació de despeses 
que es proposa, segons el següent detall: 
 
 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 
  Consignació   Consignació 
Partida Descripció actual Altes Baixes Final 
      
91,622,2260519 Pla Integral Comerç 4.500.000 10.261.360 ------ 14.761.360 
21,313,1600001 Quotes Seguretat Social 397.224.248 29.994.520 ------ 427.218.768 
75,911,46300 Mancomunitats Intermunicipals 5.819.700 65.089 ------ 5.884.789 
67,452,49100 Ajuntament Jinotega/Construcc.     
 Pavelló Esportiu 0 14.537.500 ------ 14.537.500 
67,431,49000 Assemblea Provincial Poder     
 Popular de l’Havana 0 1.375.000 ------ 1.375.000 
72,611,34200 Interessos de demora 1.000.000 5.500.000 ------ 6.500.000 
51,432,22706 Assistència tècnica 11.000.000 8.000.000 ------ 19.000.000 
51,432,6010419 Rec.espai fluvial riu Llobr.(Inc.96) 1.966.477 13.352.080 ------ 15.318.557 
51,432,6010420 Conn.part.alta-baixa ciutat (Inc.96) 26.990.163 ------ 26.990.163 0 
51,432,6010416 Connect.part alta-baixa ciutat 89.136.288 90.884.734 ------ 180.021.022 
75,432,47000 Subvenció concessió aparcament 0 9.000.000 ------ 9.000.000 
75,911,46400 Subvenció Institut Metropolità     
 del Taxi 0 1.912.040 ------ 1.912.040
  
12,463,2200002 Mat. oficina no inventariable (CR) 0 29.231 ------ 29.231 
12,463,2200102 Llibres, publicacions (CR) 0 7.736 ------ 7.736 
12,463,2260204 Publicacions i publicitat (CR) 0 461.044 ------ 461.044 
12,463,22728 Revista municipal (CR) 0 1.923.532 ------ 1.923.532 
25,222,21402 Reparació vehicles (CR) 0 50.767 ------ 50.767 
25,222,62307 Adq.mat.telecomunicacions (CR) 0 100.632 ------ 100.632 
64,463,21306 Manteniment fotocopiadora (CR) 0 12.487 ------ 12.487 



 

71,611,22205 Comunicacions postals (CR) 0 56.361 ------ 56.361 
71,611,2200102 Llibres, publicacions (CR) 0 121.018 ------ 121.018 
61,451,20201 Lloguer edificis/Cultura (CR) 0 603.812 ------ 603.812 
25,222,20201 Lloguer edificis/G.Urbana (CR) 0 87.000 ------ 87.000 
91,622,2211003 Subministraments (CR) 0 638.000 ------ 638.000 
12,463,20201 Lloguer edificis/Premsa (CR) 0 174.000 ------ 174.000 
74,800,74001 Transferència capital PRECSA 35.000.000 15.000.000 ------ 50.000.000 
75,463,46701 Aportació Localret 0 164.980 ------ 164.980 
12,463,22709 Revista municipal 17.000.000 1.982.697 ------ 18.982.697 
75,452,48927 Federació Catalana de Tennis 0 467.660 ------ 467.660 
51,452,6320300 Reforma instal.lacions esportives 20.000.000 38.800.000 ------ 58.800.000 
51,452,6320303 Reparació piscina Millars 70.000.000 8.997.002 ------ 78.997.002 
51,432,2200002 Mat. oficina no inventariable (CR) 0 363.741 ------ 363.741 
51,432,2260204 Publicitat (CR) 0 319.000 ------ 319.000 
51,432,2260509 Despeses diverses (CR) 0 81.240 ------ 81.240 
52,431,2210002 Subministrament llum edificis (CR) 0 1.027.644 ------ 1.027.644 
52,432,2210002 Subministrament llum ext. (CR) 0 174.561 ------ 174.561 
53,431,21201 Conserv. i rep. edificis (CR) 0 113.680 ------ 113.680 
53,432,21004 Conservació jardineria (CR) 0 176.293 ------ 176.293 
53,434,2210302 Combustible (CR) 0 4.962 ------ 4.962 
61,451,21306 Conservació fotocopiadora (CR) 0 13.608 ------ 13.608 
61,451,2260204 Publicitat (CR) 0 79.460 ------ 79.460 
61,451,22737 Grua (CR) 0 24.902 ------ 24.902 
61,451,22742  Treballs formació (CR) 0 88.000 ------ 88.000 
65,452,21305 Rep. instal.lacions esport. (CR) 0 413.278 ------ 413.278 
65,452,2211004 Subm.material i trofeus (CR) 0 301.359 ------ 301.359 
21,314,16104 Indemnitzacions jubilacions 7.055.000 3.020.000 ------ 10.075.000 
64,463,2260509 Desp.diverses/Rel.Ciutadanes (CR) 0 108.000 ------ 108.000 
12,463,2260203 Vídeos Municipals 3.500.000 7.900.000 ------ 11.400.000 
 
 TOTAL  268.770.010 26.990.163  
      
 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
 
  Previsió   Previsió 
Partida Descripció inicial Altes Baixes Final 
      
71,79000 Fons Cohesió Unió Europea 71.309.030 61.797.321 ------ 133.106.351 
71,87000 Romanent tresoreria per crèdits     
 extraordinaris 0 35.012.528 ------ 35.012.528 
71,87001 Romanent tresoreria per suplement     
 de crèdit 0 144.969.998 ------ 144.969.998 
71,87003 Romanent tresoreria per minoració     
 d'ingressos 0 340.826.532 ------ 340.826.532 
71,91701 Préstecs a llarg termini 640.826.532 ------ 340.826.532 300.000.000 
      
 TOTAL  582.606.379 340.826.532  
      
 
 
 Segon.- Exposar al públic en els termes establerts en l’article 150 
de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 



 

 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC, senyor Ciriaco Hidalgo Salgado. 
 
        
 
 
 
 12.- Aprovació de l’expedient de Reconeixement de Crèdit 
d’obligacions reconegudes d’exercicis anteriors. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 “Vistes les peticions dels Departaments de: Premsa, Guàrdia 
Urbana, Urbanisme i Manteniment, Cultura, Relacions Ciutadanes i Gestió 
Tributària i de l’empresa municipal PRECSA, referents al reconeixement de les 
factures d’exercicis anteriors per un import total de 7.555.348 pessetes. 
 
 Atès el que estableix l’article 60.2 del Reial Decret 500/1990, de 20 
d’abril. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Aprovar el reconeixement de les obligacions d’exercicis 
anteriors, per un import total de 7.555.348 pessetes i segons el detall que 
consta en l’Annex núm. 1 que s’adjunta. 
 

ANNEX 1 
 
 
RELACIÓ DE FACTURES DE RECONEIXEMENT PER PARTIDES 
PRESSUPOSTÀRIES .                                             
 
12.463.2200002  Material Oficina no inventariable (CR). 
      
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                               Import 
   
79478      30-11-97   Antonio Boza Castaño              29.231,-  
                                      Total  Partida   ...........................       29.231,- 



 

                                                 ===================================== 
 
 
12.463.2200102 Llibres, Publicacions   (CR). 
      
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import    
 
905005          01-12-1997       Triangle, S.L.                       7.736,- 
  Total  Partida  ............................      7.736,- 
                                                 ====================================== 
 
 
12.463.2260204  Publicacions i Publicitat (CR). 
      
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import    
 
970311          31-12-1997     Arts Gràfiques Doce, S.L.           230.000,- 
980015          31-12-1997     Arts Gràfiques Doce, S.L.            32.856,- 
970296          17-12-1997     Arts Gràfiques Doce, S.L.           198.188,- 
  Total  Partida   .........................    461.044,-  
                                                 ====================================== 
 
 
12.463.22728    Revista Municipal (CR).       
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import    
 
7679             31-12-1997     T.G. Alfadir, S.A.              475.600,-  
7676             30-12-1997      T.G. Alfadir, S.A.            1.368.432,- 
8138             19-12-1997      Jordi García Noddings            79.500,- 
  Total  Partida  ...........................   1.923.532,-  
                                                 ====================================== 
 
12.463.20201    Lloguers edificis/Premsa (CR).    
 
Núm. Factura   Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import   
 
96/666            20-05-1996       Precsa                           174.000,- 
  Total  Partida  ...........................     174.000,-       
                                                 ====================================== 
 
 
25.222.21402    Reparació vehicles (CR).  
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
C0009951       31-12-1997     Garatge Remm, S.A.                 17.096,- 
97-228            31-12-1997   Neumaticos S. Ildefonso, C.B.            33.671,-  



 

  Total  Partida ...........................         50.767,-  
                                                 ====================================== 
 
 
25.222.62307    Adq.material telecomunicacions (CR).  
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                Import 
    
1096            06-11-1997   Ingenieria de la  
  Telecomunicación, S.A. 100.632,-  
  Total  Partida ........................     100.632,- 
                                                 ====================================== 
 
 
25.222.20201    Lloguer edificis/Guàrdia Urbana (CR).    
 
Núm. Factura   Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import  
  
95/769           19-05-1995     Precsa                            87.000,- 
  Total  Partida   ........................   87.000,-       
                                                 ====================================== 
 
 
51.432.2200002  Mat.oficina no inventariable (CR).        
 
Núm. Factura   Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import    
 
983.103/1 22-09-1997 Complementos Industr. S.A.       137.644,- 
984.603/1 23-10-1997  Complementos Industr. S.A.        95.974,- 
986.001/1   24-11-1997 Complementos Industr. S.A.        99.620,- 
986.267/1  26-11-1997  Complementos Industr. S.A.        30.503,- 
  Total  Partida ........................       363.741,-   
                                                 ====================================== 
 
 
 
51.432.2260204  Publicitat (CR).     
 
Núm. Factura Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import    
 
97.07103          31-12-1997   Ediciones Primera Plana, S.A.       43.500,- 
97.07104         31-12-1997    Ediciones Primera Plana, S.A.       58.000,- 
97.07105         31-12-1997    Ediciones Primera Plana, S.A.      174.000,- 
97.07106         31-12-1997    Ediciones Primera Plana, S.A.       43.500,- 
                       Total  Partida  ..............................      319.000,-  
                                              ======================================= 
 
 



 

51.432.2260509  Despeses diverses (CR).              
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import      
 
A3770             31-12-1997   M.R. Urgent, S.L.                    30.740,- 
Minuta S/N      31-12-1997   Jurat Provincial Expropiació       23.000,- 
Minuta S/N    31-12-1997   Jurat Provincial Expropiació       27.500,- 
                      Total  Partida ............................      81.240,-       

                                                =======================================
   

 
52.431.2210002  Subministrament llum edificis (CR)            
 
Núm. Factura        Data Factura    Proveïdor/Creditor                            Import 
      
F501091-000463   07-02-1995      Fecsa                              2.558,- 
F501091-000464   07-02-1995      Fecsa                             19.002,- 
F501191-059017   07-02-1995      Fecsa                              9.831,- 
F502011-003734   07-02-1995      Fecsa                             21.807,- 
F502011-003735   07-02-1995      Fecsa                            301.320,- 
F502031-000260   07-02-1995      Fecsa                            215.076,- 
F502031-000848   07-02-1995      Fecsa                            458.050,- 
       Total  Partida  .................   1.027.644,-       

                                                       ====================================
  

 
 

52.432.2210002  Subministrament llum exterior (CR).                  
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
      
HF2251764   02-09-1996  Hidroeléctrica de Catalunya,  S.A.     174.561,- 
  Total  Partida ........................... 174.561,-       

                                                   ======================================
  

 
 

53.431.21201    Conservació i reparació edificis (CR).                       
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                Import 
      
97113             05-12-1997    Constr. Y Mantenim., G2, S.A.     113.680,- 
  Total  Partida  .......................     113.680,-       

                                                   =====================================
  
 
 
53.432.21004    Conservació jardineria (CR).                     



 

 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
      
197385            23-05-1997      Metro Compost, S.A.              176.293,- 
  Total  Partida ............................     176.293,-       

                                                   =====================================
  

 
 

53.434.2210302  Combustible (CR).                    
 
Núm. Factura  Data Factura   Proveïdor/Creditor                                 Import 
      
12.01029         31-12-1997      S.E. de Carburos Metálicos, S.A.  4.962,- 
  Total  Partida ..............................    4.962,-       

                                                   ======================================
  

 
 
 

61.451.20201    Lloguer edificis/Cultura (CR). 
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import    
 
94/000702      08-06-1994       Precsa                          86.250,- 
96/632            30-04-1996      Precsa                          87.000,- 
97/000544      07-05-1997      Precsa                         174.000,- 
97/001051      08-09-1997       Precsa                         256.562,- 
  Total  Partida ..........................  603.812,-  
                                   ====================================== 
 
 
61.451.21306    Conservació fotocopiadora (CR). 
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
976125           30-12-1997   Professionals Ofimática, S.L.         13.608,- 
  Total  Partida  ......................   13.608,-  
                                                 ====================================== 
 
 
61.451.2260204  Publicitat (CR). 
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
97070            24-10-1997    Raquel Pérez Martínez              79.460,- 
  Total  Partida .........................   79.460,-  
                                                 ====================================== 



 

 
 
61.451.22737    Grua (CR). 
 
Núm. Factura   Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
1575               12-12-1997     Antonio Cardoso Sánchez          24.902,- 
  Total  Partida ........................   24.902,-  
                                                 ====================================== 
 
 
 
61.451.22742    Treballs formació (CR). 
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
01/97            03-12-1997    Dolors Camats i Luis             88.000,- 
  Total  Partida .......................   88.000,-  
                                   ====================================== 
 
 
64.463.21306    Manteniment fotocopiadora (CR).                    
 
Núm. Factura  Data Factura Proveïdor/Creditor                                 Import 
   
18397              27-11-1996   Professionals Ofimàtica, S.L.       12.487,- 
  Total  Partida .......................    12.487,-  
                                                 ====================================== 
 
 
 
64.463.2260509  Despeses diverses/Relacions Ciutadanes (CR). 
 
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                Import 
    
Minuta 11/97  31-12-1997      Evaristo Benitez Ortiz           108.000,- 
  Total  Partida ..........................  108.000,-  
                                   ====================================== 
 
 
 
65.452.21305    Reparació instal.lacions esportives (CR). 
 
Núm. Factura  Data Factura Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
970484            29-09-1997      Decoresport, S.A.               413.278,- 
  Total  Partida  ..........................  413.278,-  
                                   ====================================== 



 

 
 
65.452.2211004  Subministrament material i trofeus (CR). 
 
Núm. Factura  Data Factura Proveïdor/Creditor                                 Import    
 
7002121           17-11-1997  Ology, S.L.                      268.807,- 
205269            18-12-1997  Trabajos Hierro Y Otros Met.      14.181,- 
205270            19-12-1997  Trabajos Hierro Y Otros Met.      12.853,- 
Sa97013336    25-12-1997  Aubert, S.A.                       5.518,- 
  Total  Partida  ..........................   301.359,-  
                                   ====================================== 
 
 
 
71.611.22205    Comunicacions postals (CR).                   
 
Núm. Factura   Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
96-02808          06-09-1996      S.M.S. 91, S.L.                   56.361,-  
  Total  Partida  ............................     56.361,-  
                                                 ====================================== 
 
 
 
71.611.2200102  Llibres, publicacions (CR).                        
   
Núm. Factura  Data Factura  Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
4276               16-04-1997     Atelier Libros, S.A.             121.018,- 
  Total  Partida  .........................   121.018,-  
                                                 ====================================== 
 
 
91.622.2211003  Subministraments (CR).                        
   
Núm. Factura  Data Factura Proveïdor/Creditor                                 Import 
    
95/1936           29-12-1995     Precsa                         638.000,- 
  Total  Partida .........................   638.000,-  
                                                 ====================================== 
 
 
                             Total Reconeixement .............   7.555.348,- 
===============================================================“                          
 
 



 

 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 13.- Aprovació de la modificació del Programa de finançament 
de 1998, ajustant-lo a la modificació de crèdit núm. 9/98. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'acord adoptat per l'Ajuntament Ple en sessió de data 18 de 
desembre de 1997, pel qual va aprovar el Pressupost General per a 1998, del 
qual forma part, segons disposa l'article 75 de les Bases d'Execució, el Pla 
d'Inversions i el Programa de Finançament. 
 
 Vista, així mateix, la proposta de modificació de crèdits núm. 9/98, 
consistent, en la part que aquí interessa, en una substitució de part del 
finançament de les inversions amb endeutament, per finançament amb 
Romanent de Tresoreria produït a la liquidació del Pressupost de 1997, 
aprovada per Decret de l’Alcaldia de data 2 de març. 
 
 Atès que el Programa de Finançament inclòs al Pressupost General 
per a 1998, contemplava un finançament total de despeses d'inversions amb 
endeutament de 640.826.532,- Pts. 
 
 Atès que la  proposta de modificació de crèdits núm. 9/98 minora 
les previsions d'ingressos per operacions de crèdit en 340.826.532,- Pts., 
substituïnt aquesta font de finançament pel recurs del Romanent líquid de 
Tresoreria de 1997. 
  
 Atès, doncs, que és necessari modificar el Programa de 
Finançament inicialment previst i posteriorment modificat pel Ple de 
l’Ajuntament de 29/1/98, tenint en compte, a més a més, el que disposa 
l'article 75.2 de les Bases d'Execució. 
 
 Atès que amb la finalitat de reassignar el recurs a l'endeutament a 
les despeses de capital previstes al Pla d'Inversions, es va dictar la Circular 
núm. 3/98 de la Intervenció General. 
 
 Atès que en compliment de l'esmentada Circular, s'han obtingut les 
propostes de modificació del finançament inicialment assignat als diferents 
projectes d'inversió, per part dels Departaments afectats. 
 



 

 El sotasignant, vist l'informe favorable de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció del 
següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Modificar el Programa de Finançament de 1998, inclòs en 
el Pressupost General, ajustant-lo a la proposta de modificació de crèdit de 
l'esmentat Pressupost, núm. 9/98, segons el quadre annex.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES, 
MANTENIMENT I SERVEIS 
 
 
 En aquest moment s'absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
   
 
 14.- Aprovació inicial del projecte d’obra ordinària de primer 
establiment denominat “Construcció d’un edifici de serveis i grades a 
l’Estadi Municipal”, dotat amb un pressupost de 69.331.641,- pessetes, 
IVA inclòs. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist el projecte d'obra ordinària de primer establiment denominat 
“Construcció d’un edifici de serveis i grades a l’Estadi Municipal”, redactat 
pels Serveis Tècnics Municipals, amb un pressupost de seixanta-nou milions 
tres-centes trenta-una mil sis-centes quaranta-una pessetes, IVA inclòs, 
(69.331.641,- ptes.). 
 
 Atès el informe favorable, emes per l'Arquitecta Municipal/Cap del 
Departament Tècnic d'Urbanisme i Obres, obrants a l'expedient. 
 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local; articles 12.3, 24 i concordants del Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, 



 

de 13 de juny, així com la Llei 13/95, de 18 de maig, de Contractes de les 
Administracions Públiques; la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d'obra ordinària de primer 
establiment denominat “Construcció d’un edifici de serveis i grades a l’Estadi 
Municipal”, redactat pels Serveis Tècnics Municipals, amb un pressupost de 
seixanta-nou milions tres-centes trenta-una mil sis-centes quaranta-una 
pessetes, IVA inclòs, (69.331.641,- ptes.). 
 
 Segon.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades al 
Sr. Josep Saura i Linares-arquitecte i Xavier Roa i López-arquitecte Tècnic. 
 
 Tercer.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d'Informació Municipal i al Tauler d'Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al.legacions i reclamacions. 
Transcorregut l'esmentat termini, sense que hagin recaigut reclamacions, el 
projecte s'entendrà definitivament aprovat.” 
 
 
  Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, pren la paraula el Sr. 
Alcalde, José Montilla Aguilera, per informar que el retardament d’aquest 
projecte, és derivat d’una promesa de subvenció de la Generalitat que no 
s’acabava de concretar. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Ramon Blanco Lorenzo, per manifestar que va sol.licitar informació a la 
Generalitat en relació amb aquesta obra, i li han informat que l’Ajuntament no 
ha contestat a una carta que aquesta Administració ens havia tramès. Aquest 
tema ho va comentar a la Comissió Informativa i el Regidor del Àrea 
d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis,  li va informar que sí que s’havia 
contestat, per la qual cosa sol.licita poder veure-la. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per a, en relació amb la intervenció anterior, assenyalar que no hi ha cap 
problema, però que s’ha de tenir en compte que no solament ha estat un 
problema de papers, ja que el Regidor-Delegat de l’Àrea de Serveis a la 
Persona, senyor Vicenç Badenes, va mantenir tres entrevistes amb l’anterior 
Secretari General de l’Esport. 
 
 Seguidament, i en relació amb aquesta problemàtica, pren la 
paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Obres, Manteniment i 



 

Serveis, senyor Antonio Martínez, per assenyalar que s’enviarà al Sr. Blanco, 
les tres vegades que l’Ajuntament ha tramès projectes a la Generalitat i les 
respostes que aquesta ens anava donant, inclosa l’última, manifestant sobre 
això el Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, que 
tot l’anterior ja ho coneix, però que sembla ser que l’última carta que havia 
tramès la Generalitat, no se li havia contestat i ells han entès que no 
necessitàvem la subvenció. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que a més d’això, ja fa set anys que la Generalitat no inverteix 
ni una sola pesseta en aquests temes. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
         
 
 
 15.- Aprovació inicial del projecte d’obra ordinària denominat 
“Condicionament dels espais de vianants situats entre Cristòfor Llargués, 
Miranda, Buri i plaça Galícia (blocs verds)”, redactat per l’Empresa 
Municipal de Desenvolupament Urbà,  i dotat amb un pressupost de 
45.430.231,- pessetes, IVA inclòs. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist el projecte d'obra ordinària denominat “Condicionament dels 
espais de vianants situats entre Cristòfor Llargues, Miranda, Burí i plaça 
Galícia (blocs verds)”, redactat pel gerent d'Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. (Emducsa), l'arquitecte J.Antonio 
Marín Sánchez, amb un pressupost de quaranta-cinc milions quatre-centes 
trenta mil dues-centes trenta-una pessetes, IVA inclòs, (45.430.231,- ptes.). 
 
 Atès el informe favorable, emes per l'Arquitecta Municipal/Cap del 
Departament Tècnic d'Urbanisme i Obres, obrants a l'expedient. 
 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local; articles 12.3, 24 i concordants del Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, 
de 13 de juny, així com la Llei 13/95, de 18 de maig, de Contractes de les 
Administracions Públiques; la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 



 

 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d'obra ordinària 
denominat “Condicionament dels espais de vianants situats entre Cristòfor 
Llargues, Miranda, Burí i plaça Galícia (blocs verds)”, redactat pel gerent 
d'Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, SA (Emducsa), 
l'arquitecte J.Antonio Marín Sánchez, amb un pressupost de quaranta-cinc 
milions quatre-centes trenta mil dues-centes trenta-una pessetes, IVA inclòs, 
(45.430.231,- ptes.). 
                                                                                                                                      
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d'Informació Municipal i al Tauler d'Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al.legacions i reclamacions. 
Transcorregut l'esmentat termini, sense que hagin recaigut reclamacions, el 
projecte s'entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord al Sr. José Antonio Marín 
Sánchez, en representació de l'Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà 
de Cornellà, SA (Emducsa).” 
 
 
  Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 16.- Aprovació inicial del projecte d’obra de reforma (millora i 
modernització) denominat “Millores de la vialitat al barri Pedró”, dotat 
amb un pressupost de 84.990.184,- pessetes, IVA inclòs. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist el projecte d'obra de reforma (millora, modernització) 
denominat “Millores de la vialitat al barri Pedró”, redactat pels Serveis Tècnics 
Municipals, amb un pressupost de vuitanta-quatre milions nou-centes 
noranta mil cent vuitanta-quatre pessetes, IVA inclòs, (84.990.184,- ptes.). 
 
 Atès el informe favorable, emes per l'Arquitecta Municipal/Cap del 
Departament Tècnic d'Urbanisme i Obres, obrants a l'expedient. 
 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local; articles 12.3, 24 i concordants del Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, 



 

de 13 de juny, així com la Llei 13/95, de 18 de maig, de Contractes de les 
Administracions Públiques; la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d'obra de reforma (millora, 
modernització) denominat “Millores de la vialitat al barri Pedró”, redactat pels 
Serveis Tècnics Municipals, amb un pressupost de vuitanta-quatre milions 
nou-centes noranta mil cent vuitanta-quatre pessetes, IVA inclòs, 
(84.990.184,- ptes.). 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d'Informació Municipal i al Tauler d'Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al.legacions i reclamacions. 
Transcorregut l'esmentat termini, sense que hagin recaigut reclamacions, el 
projecte s'entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades al 
Sr. Lourdes Peruchet i Font-arquitecta i Albert Roig i Cunill-arquitecte tècnic.” 
 
 
  Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, pren la paraula el 
Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón, qui, després 
de manifestar la seva conformitat amb aquesta proposta, assenyala que de 
totes maneres considera que hi ha altres carrers en pitjors condicions,  com 
per exemple el carrer Torres i Bages, que al seu entendre està molt pitjor que 
el carrer Joan Fernández, perquè en aquest s’aparca damunt les voreres, a 
banda i banda, motiu pel qual considera que no s’ha prioritzat el més 
necessari. 
 
 En relació amb aquesta intervenció pren la paraula el President-
Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per assenyalar que 
l’Arquitecta Municipal i ell mateix, van estar analitzant físicament els barris i 
van arribar a aquestes conclusions, però que, en qualsevol cas, només és el 
començament,  ja que es farà tot el barri. 
 
 Seguidament intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor 
Ramon Blanco Lorenzo, per assenyalar que com ja va dir a la Comissió 
Informativa, hi ha carrers que estan molt pitjor, com per exemple els del barri 
Centre, i que estan pitjors tractats per l’Ajuntament, i això no pot passar, 
assenyalant pel que fa a aquesta qüestió el Sr. Martínez,  que el mateix diuen 

18           març 

8 



 

altres persones d’altres barris, i informant que l’Ajuntament s’està gastant  
dos-cents set milions de pessetes, per exemple, al carrer Rubió i Ors.  
 
 Al  barri Centre, continua assenyalant el Sr. Martínez, s’ha produït 
gairebé tres vegades més despeses municipals que al barri Pedró, assenyalant 
en relació amb aquest aspecte el Regidor de CiU, senyor Blanco, que al carrer 
Rubió i Ors únicament es van posant pegats, però no s’executa un projecte 
sencer, a la qual cosa replica el Regidor d’Urbanisme, Obres, Manteniment i 
Serveis, Sr. Martínez, que això no és cert, ja que el Ple va aprovar un projecte 
per un import de dos-cents milions de pessetes per a aquest carrer. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per assenyalar que l’Ajuntament intenta mirar per tots els barris, i 
ha anat fent actuacions al barri Riera, en els blocs verds, al carrer Rubió i Ors, 
al barri Pedró, etc., amb l’objecte de què hi hagi una certa distribució 
territorial. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per assenyalar que falta el barri Gavarra, assenyalant al 
respecte el Sr. Alcalde, que els blocs verds, gairebé es pot dir que són Gavarra, 
però que, en qualsevol cas, també s’han fet coses en aquesta zona. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per assenyalar que hi ha carrers al barri 
Gavarra que estan fets pols, a l’igual que Torres i Bages. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC-
EV, senyor Ignasi Riera i Gassiot, per recordar que a la pàgina 15 de l’acta 
anterior, es fa constar precisament l’aprovació del projecte de les obres del 
carrer Rubió i Ors,  assenyalant a continuació que és ben cert que tenir les 
voreres mig desfetes és un avantatge, perquè d’aquesta manera s’aparca 
millor, finalitzant la seva intervenció, al assenyalar que el carrer Josep Fiter-
Almeria i l’accés al Cementiri estan molt més marginats que el carrer Torres i 
Bages. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 17.- Aprovació inicial del projecte d’obra de reforma denominat 
“Remodelació de la planta baixa del Mercat Centre”, dotat amb un 
pressupost de 59.916.283,- pessetes, IVA inclòs. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 



 

 
 “Vist el projecte d'obra de reforma denominat “Remodelació planta 
baixa Mercat Centre”, redactat pels Serveis Tècnics Municipals, amb un 
pressupost de cinquanta-nou milions nou-centes setze mil dues-centes 
vuitanta-tres pessetes, IVA inclòs, (59.916.283,- ptes.). 
 
 Atès el informe favorable, emes per l'Arquitecta Municipal/Cap del 
Departament Tècnic d'Urbanisme i Obres, obrants a l'expedient. 
 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local; articles 12.3, 24 i concordants del Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, 
de 13 de juny, així com la Llei 13/95, de 18 de maig, de Contractes de les 
Administracions Públiques; la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d'obra de reforma 
denominat “Remodelació planta baixa Mercat Centre”, redactat pels Serveis 
Tècnics Municipals, amb un pressupost de cinquanta-nou milions nou-centes 
setze mil dues-centes vuitanta-tres pessetes, IVA inclòs, (59.916.283,- ptes.). 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d'Informació Municipal i al Tauló d'Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al.legacions i reclamacions. 
Transcorregut l'esmentat termini, sense que hagin recaigut reclamacions, el 
projecte s'entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades al 
Sr. Josep Saura i Linares-arquitecte i al Sr. Xavier Roa i López-arquitecte 
tècnic.” 
 
 
  Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, en la que es dóna una 
explicació de l’objecte de les obres, pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
de Treball i Comerç, senyor Ciriaco Hidalgo Salgado, per informar de les 
reunions que s’han mantingut amb la gent afectada i amb l’assemblea dels 
titulars de les parades la setmana passada, amb l’objecte de tractar sobre la 
remodelació del mercat, tot i que aquesta no serà l’única actuació que 
s’impulsarà per a donar-li competitivitat. 
 
 El senyor Ciriaco Hidalgo continua amb la seva intervenció, 
informant que la planta primera es buida i es buscarà un ús de 



 

complementarietat, la qual cosa, unida a l’eix del carrer Rubió i Ors i a la 
potencialitat del parquing i de la zona del Castell, ajudarà a donar una certa 
animació a la zona. Així mateix el Sr. Hidalgo assenyala que totes les parts 
implicades estan d’acord en jugar aquesta aposta, però, evidentment, sols, 
perquè altres administracions no participen amb l’atorgament  de 
subvencions, tot i que en un inici l’Ajuntament contava amb una aportació de 
la Generalitat, ja que quan el Mercat de Sant Ildefons es va comprometre a 
aportar vuitanta milions, no ho va complir, i ho va tenir de fer l’Ajuntament, 
pel que es van comprometre a què això mai més passaria, en canvi ha tornat a 
passar. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, qui, després d’assenyalar que també pot 
ser perquè a Cornellà s’ha saturat l’oferta i per això els comerciants estan en 
aquesta situació, es queixa de què sempre es doni la culpa a la Generalitat, 
per la qual cosa no sap que feien els Ajuntaments abans de què aquesta hi fos, 
però considera que s’han cobrat diferents sumes per l’implantació de dos 
grans superfícies en aquest Ajuntament, que podrien servir per finançar totes 
aquestes operacions d’animació del comerç, opinió que potser sigui la que té la 
Generalitat per a no atorgar aquestes subvencions. 
 
 En relació amb aquesta intervenció pren la paraula seguidament el 
Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per assenyalar que aquestes dos 
actuacions van ser aprovades per la Generalitat, i que quan no existia la 
Generalitat havia una Institució del Ministeri que se denominava Institut per a 
la Reforma  de les Estructures Comercials, però aquestes competències van 
ser transferides fa molt temps a la Generalitat, i a aquesta, és avui en dia, a la 
que ens hem d’adreçar. 
 
 Finalment intervé novament el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Cortada i Valls, per manifestar que va veure els plànols 
d’aquestes obres, i li va comentar al Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez, que s’arreglés el tema 
de l’aigua, però li sembla que no s’ha recollit, contestant sobre això el Regidor-
Delegat de l'Àrea de Treball i Comerç, senyor Ciriaco Hidalgo, que s’habilitarà 
sota les cambres, amb independència de l’existència d’una connexió pel 
subministrament d’aigua a cada parada, amb la finalitat d’aprofitar al màxim 
l’espai per a parades, seguint així les recomanacions higièniques manifestades 
pels veterinaris. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 18.- Aprovació inicial del projecte d’obra de reforma denominat 
“Rehabilitació de la piscina municipal de Can Millars”, dotat amb un 
pressupost de 78.997.002,- pessetes, IVA inclòs. 



 

 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist el projecte executiu d'obra de reforma denominat 
“Rehabilitació de la Piscina Municipal de Can Millars”, redactat pel Sr. Josep 
A. Dols i Torres-arquitecte i el Sr. Josep Mª Juvilla i Aige-enginyer tècnic 
industrial, i per encàrrec de l’Àrea d’Esport de la Diputació de Barcelona, amb 
un pressupost de setanta-vuit milions nou-centes noranta-set mil dues 
pessetes, IVA inclòs, (78.997.002,- ptes.). 
 
 Atès el informe favorable, emes per l'Arquitecta Municipal/Cap del 
Departament Tècnic d'Urbanisme i Obres, obrants a l'expedient. 
 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local; articles 12.3, 24 i concordants del Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, 
de 13 de juny, així com la Llei 13/95, de 18 de maig, de Contractes de les 
Administracions Públiques; la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte executiu d'obra de reforma 
denominat “Rehabilitació de la Piscina Municipal de Can Millars”, redactat pel 
Sr. Josep A. Dols i Torres-arquitecte i el Sr. Josep Mª Juvilla i Aige-enginyer 
tècnic industrial, i per encàrrec de l’Àrea d’Esport de la Diputació de 
Barcelona, amb un pressupost de setanta-vuit milions nou-centes noranta-set 
mil dues pessetes, IVA inclòs, (78.997.002,- ptes.). 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d'Informació Municipal i al Tauló d'Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al.legacions i reclamacions. 
Transcorregut l'esmentat termini, sense que hagin recaigut reclamacions, el 
projecte s'entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades al 
Sr. Josep Dols i Torres-arquitecte i al Sr. Josep Mª Juvilla i Aige-enginyer 
tècnic industrial. 
 
 Quart.- Notificar el present acord al Sr. Josep Dols i Torres-
arquitecte i al Sr. Josep Mª Juvilla i Aige-enginyer tècnic industrial, així com a 
la Diputació de Barcelona (Àrea d’Esports).” 
 
 



 

  Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, pren la paraula el 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per 
preguntar quin serà el termini d’execució, contestant el Sr. Martínez que serà 
de 6 mesos. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 19.- Aprovació provisional de la modificació puntual del PGM de 
1976 al carrer Granada. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient incoat per a la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, del carrer Granada de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l'acord plenari de data 27 de novembre  de 1997 d’aprovació 
inicial  de l'esmentada modificació , així com la seva publicació en el B.O.P., 
D.O.G.C. i en el Periódico, per un període d’un mes . 
 
 Atés que durant  el termini d’exposició pública no s’ha presentat 
cap al.legació ni suggeriment. 
 
 Atès l’informe favorable emès  per la Secretària General i per la Cap 
del Departament Administratiu d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, 
en relació a l’expedient de referència. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada per l'article 4 del Reial Decret 
Legislatiu 5/96, de 7 de juny, de mesures liberalitzadores en materia de sól i 
col.legis professionals, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de 
Règim Local 8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuides al Ple 
de la Corporació Local,  la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 
 
 

ACORDS 
 

 Primer.-  Aprovar provisionalment la modificació  puntual del Pla 
General Metropolità de 1976 al carrer Granada de Cornellà de Llobregat  



 

 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d'Urbanísme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
  Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 20.- Acceptar la cessió gratuïta realitzada per la Caixa d’Estalvis 
de Catalunya, dels béns corresponents al fons bibliogràfic de la Sala de 
Lectura del carrer les Garrigues, 9, del qual és titular aquesta Caixa, i 
aprovar el conveni regulador corresponent. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la 
Persona, que textualment diu: 
 
 
 “Atès que aquest Ajuntament ha iniciat un programa d'ampliació de 
la Xarxa de Lectura Pública amb la creació de nous espais que contribueixin a 
una major difusió de la cultura, mitjançant el foment d'hàbits de lectura entre 
tots els ciutadans. 
 
 Vista la proposta de l'Obra Social de la Caixa d'Estalvis de 
Catalunya  de col.laborar en l'equipament d'aquest nous espais mitjançant la 
donació dels béns fins ara integrats a la Sala de Lectura de l'esmentada Obra 
Social, situada al carrer Les Garrigues, 9 de Cornellà de Llobregat,  
 
 Atès l'informe tècnic de data 19 de març 1998, pel qual es 
relacionen els béns objecte de cessió consistents en el fons bibliogràfic actual 
(aproximadament 5.500 volums) i els volums que s'adquireixin amb destinació 
a la Sala de Lectura fins al moment del lliurement efectiu dels fons, mobiliari, 
còpia dels catàlegs de la biblioteca amb el suport de les fitxes de cartolina dels 
llibres existents i es posa de manifest la voluntat de l'Obra Social de contribuir 
a l'equipament i condicionament de la Xarxa de Lectura Pública amb una  
aportació de 10.000.000,- pessetes  proposant  l'acceptació  per part de 



 

l'Ajuntament de Cornellà d'aquesta donació i el compromís de subrogació, a 
partir del dia 1 de maig de 1998, en els drets i obligacions que el donant tenia 
assumits amb el personal laboral adscrit a la Sala de Lectura.  
 
 Atès que per establir la col.laboració de l'Obra Social de la Caixa 
d'Estalvis de Catalunya amb l'esmentat projecte d'ampliació d'Espais de 
Lectura, s'estima convenient signar el conveni regulador corresponent. 
 
 Vist tot això,  la Comissió Informativa de l'Àrea de Serveis a la 
Persona Proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Acceptar la donació gratuïta  realitzada per  la Caixa 
d'Estalvis de Catalunya dels béns que es relacionen en la part expositiva dels 
presentes acords, amb destí a la Xarxa de Lectura Pública de Cornellà de 
Llobregat i acordar la subscripció del corresponent conveni regulador que 
figura com a annex s'aprova simultàniament.   
 
 Segon.-  Facultar el senyor Alcalde-President d'aquest Ajuntament, 
José Montilla Aguilera, perquè, assistit de la Secretaria General d'aquest, 
senyora Carmen Alonso Higuera, procedeixi a la formalització dels acords 
mitjançant la signatura de l'esmentat conveni. 
 
 Tercer.- Notificar els acords adoptats a l'interessat pel seu 
coneixement i efectes i donar trasllat als departament municipals de Patrimoni 
i Recursos Humans, als efectes oportuns.”  
 
  
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Serveis a la Persona, 
senyor Vicenç Badenes i Teixidó, pren la paraula el Regidor del Grup 
Municipal de CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, per manifestar que en la 
mesura en què això implica la transferència d’un treballador, potser es quedi 
curt el que donen per altra banda, contestant sobre això el Sr. Alcalde, José 
Montilla, que en qualsevol cas hauríem de contractar a algú, i informant que 
ja s’ha aprovat per la Comissió de l’Obra Social de la Caixa de Catalunya, que 
faran a Cornellà un centre de dia i una residència d’Alzheimer, la qual cosa 
significarà una inversió de més de sis-cents milions de pessetes. 
 
 A la vista d’aquesta informació, intervé a continuació el Portaveu del 
Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que amb 
aquesta inversió val la pena la subscripció d’aquest conveni, però si no no 
hauria estat d’acord, perquè els llibres aniran a la Biblioteca i aquesta ja està 
atesa per personal, per la qual cosa no se justifica la transferència de més 
personal, intervenint a continuació el Regidor-Delegat de l'Àrea de Règim 
Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que 
hauríem tingut de crear en tot cas aquest lloc de treball com a conseqüència 



 

d’un conveni amb la Diputació de Barcelona, per això, aquest conveni que avui 
se sotmet a votació, preveu una subrogació empresarial en el contracte laboral 
d’una persona que, a més, reuneix els requisits legals per ocupar-lo, el cost del 
qual financia la Diputació de Barcelona per als pròxims 3 anys, contestant, en 
relació amb aquesta qüestió, el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, que aleshores cobrarà més que els que estan ja 
treballant per a l’Ajuntament. 
 
 En relació amb això intervé novament el Regidor-Delegat de l'Àrea 
de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per assenyalar 
que cobrarà la mateixa quantitat, perquè ja s’ha pactat amb aquesta persona. 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, 
per recordar que fa mesos que precisament se’ls recrimina la manca de 
personal a la Biblioteca. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, qui, després de felicitar a l’Equip de Govern per 
aquest fet, manifesta que s’hauria d’haver enfocat, potser, en crear una altra 
biblioteca, i no centralitzar-ho tot en la existent, atenent així les 
reivindicacions de diverses persones i entitats, perquè això centralitzarà 
encara més. 
 
 En relació amb aquesta qüestió intervé novament el Sr. Badenes, 
per manifestar que això no serà d’aquesta manera, ja que hi ha un pla de 
biblioteques, que preveu ubicar un lloc en cada centre escolar per estudiar, i 
això suposa descentralització, i segons els tècnics experts de la Diputació de 
Barcelona és correcte. Allò que s’ha d’assolir, és que les sales obrin fora de 
l’horari escolar, perquè s’aconsiga plenament. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 21.- Relativa a la participació dels Ens Locals en els ingressos 
de l’Estat. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Polític Municipal Socialista, que 
textualment diu:  
 
 



 

 “Ens trobem en l’últim dels anys de l’actual model quinquennal de 
financiació de les Corporacions Locals. La Llei 39/1988 de 28 de desembre, 
Reguladora de les Hisendes Locals, modificada per l’article 28 de la Llei 
42/1994 de 30 de desembre, estableix la participació dels municipis en els 
ingressos tributaris de l’Estat durant el quinquenni 1994-1998, i en 
conseqüència el procediment per a la liquidació del percentatge de participació 
definitiu de cada any. 
 
 L’esmentat text legal fixa, que les transferències corrents rebudes 
per els ens locals en virtut d’aquest concepte són una de les seves principals 
fons de finançament i resulten bàsiques per a l’elaboració dels seus plans 
financers a curt i  mig termini. Així mateix indica  com a norma general, que 
l’índex d’evolució dels ingressos municipals era el quocient entre els ingressos 
de l’Estat, de l’any al que es refereix la participació i els de l’exercici de 1994. 
Això és, es definia que les transferències de l’Estat als municipis creixerien, 
com a norma general, al mateix ritme que els propis ingressos de l’Estat. Es 
fixava també que el creixement del finançament municipal seria, com a 
màxim, igual a l’increment del producte interior brut (PIB) en termes 
nominals, entre els anys citats en l’apartat anterior. 
 
 Ara ens trobem que la “Direcció General de Coordinació amb les 
Hisendes Territorials” està enviant des de finals de l’any passat i començament 
d’aquest, als Ajuntaments la liquidació definitiva per a l’exercici 1996, de la 
participació dels Ajuntaments en els tributs de l’Estat. El criteri utilitzat per a 
determinar l’evolució del PIB ha estat el Cost de Factors, en lloc de molt més 
freqüent de Preus de Mercat. Això suposa, en transferències a les 
Corporacions Locals, que l’Estat estalvia, amb el criteri tècnic que aplica, una 
xifra al voltant dels 4.500 milions de pessetes. 
 
 Aquesta  modificació tècnica en el càlcul de l’evolució del PIB, va 
contra la voluntat del legislador, contra els interessos dels municipis 
espanyols, i té conseqüències molt negatives en la seva autonomia financera. 
 
 No es pot acceptar que utilitzant criteris tècnics, que contradiuen 
els criteris dels textos legals, el Govern pretengui  estalviar quantitats de 
diners, que de ben segur són poc rellevants per a l’Administració de l’Estat, 
però que en el cas de molts Ajuntaments petits suposa la diferència entre 
donar serveis concrets i realitzar actuacions per als ciutadans, o atendre el 
funcionament inercial de l’Administració sense altre marge de maniobra. 
 
 D’altra banda, el Govern està retardant el temps d’inici de les 
negociacions per fixar els criteris de participació de les Corporacions Locals, 
aquesta actitut solament pot identificar-se amb una tàctica dilatòria en què 
l’última pretensió sigui impedir trobar un acord amb l’antelació suficient 
perquè tingui el seu reflex en els Pressupostos Generals de l’Estat per a 1999. 
 
 Es obvi que el Govern no pot deixar en la incertesa a un sector 
transcendental de  l’Estat com és l’Administració Local, deixant de banda una 



 

de les qüestions bàsiques que poden determinar el seu pes futur dintre del 
sector públic, i en conseqüència, el seu paper dintre de l’estructura de l’Estat. 
 
 Per tot això, els Grups Municipal Socialista i d’IC-EV de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat presenten la següent 
 
     MOCIÓ 
 
 Primer.- Instar  al Govern de l’Estat per a que iniciï amb caràcter 
urgent les negociacions amb la “Federación Española de Municipios i 
Províncias” amb la finalitat de fixar els criteris de participació dels Ens Locals 
en els ingressos de l’Estat per al quinquenni 1999-2003”. 
 
 Segon.-  Instar al Govern de l’Estat a què en la liquidació definitiva 
per a 1996 de la participació dels municipis en els Tributs de l’Estat, d’acord 
amb la filosofia inspiradora de la Llei 39/1988 de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals, s’utilitzin els procediments de càlcul de l’evolució del 
producte interior brut, en els termes que, en tot cas, menys es desvien de 
l’evolució dels ingressos de l’Estat. 
 
 Tercer.- Instar al Govern de l’Estat a que no procedeixi al 
reintegrament de les quantitats negatives fruit d’aquesta liquidació definitiva 
que afecta a més de la meitat dels Ajuntaments, si no que discuteixi, en el 
marc de la negociació del nou acord de finançament de les Corporacions 
Locals per al quinquenni 1999-2003, i prèvia aplicació del punt primer 
d’aquesta proposició, el procediment que ha de seguir-se, en el cas dels 
Ajuntaments del quals la seva liquidació continuï donant un saldo negatiu, 
sense descartar en aquests casos l’elevació a definitiva de les quantitats 
lliurades a compte durant l’any 1996. 
 
 Quart.- Trametre el present acord al Ministeri d’Economia i 
Hisenda, a la Federació de Municipis de Catalunya, a la Federació Espanyola 
de Municipis i Províncies, i als grups parlamentaris a les Corts Generals.” 
 
         
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, pren la paraula el 
Regidor del Grup Municipal d'IC-EV, senyor Ignasi Riera i Gassiot, per 
manifestar que el seu Grup està absolutament d’acord amb la Moció, i els 
agradaria adherir-se’n, ja que és un tema molt greu i urgent, especialment 
perquè entraríem en un any d’eleccions sense haver resolt aquest problema, 
donant lloc a tot tipus d’especulacions i xantatges polítics. A més, continua 
assenyalant el Sr. Riera, d’això depèn l’autonomia financera dels Ajuntaments, 
per la qual cosa proposa que el seu Grup s’adhereixi a la Moció, i que  
s’incorpori una esmena consistent en què, al punt quart, s’afegeixi també la 
comunicació a l’Associació Catalana de Municipis, i en què es tracti d’explicar 
d’una manera individualitzada la qüestió conjuntural, consistent en què hi ha 



 

ajuntaments que han de tornar diners, la qual cosa no és el nostre cas, i la 
qüestió estructural, consistent en com s’estableix el marc del quinquenni 
1999-2003, que clarifiqui el marc de finançament municipal,  amb l’objecte de 
subratllar així els dos missatges autònomament. 
 
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Antoni Cortada i Valls, per assenyalar que és un tema molt complex, i en la 
mesura en què fa dos dies que disposa de la Moció, no ha pogut parlar amb 
l’Associació Catalana de Municipis, i com és un tema molt preocupant, en el 
que segurament estarien d’acord, pel moment s’abstindran.  
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que fa temps que s’està tractant 
amb la Federació de Municipis, motiu pel qual el seu Grup s’abstindrà, perquè 
no passi com va passar amb la Moció de les pujades telefòniques. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per assenyalar que donarà suport a la Moció, sense cap 
gènere de dubtes. 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar la seva conformitat amb les propostes realitzades pel Sr. Riera, de 
presentar conjuntament la Moció i d’esmenar-la en els termes exposats. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, per 
assenyalar que és un problema que afecta a tots els municipis siguin del color 
que siguin i que és de naturalesa molt greu, especialment perquè es pot 
canviar el criteri de finançament en mig del quinquenni, contestant sobre això  
el Regidor del Grup Municipal d'IC-EV, senyor Ignasi Riera i Gassiot, que de 
fet ell està d’acord, i el que volia és que se subratllessin independentment  les 
dos qüestions que s’analitzen a la Moció. 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció amb les esmenes 
proposades pel Grup Municipal d'IC-EV, sent aprovada per majoria absoluta 
amb l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal del PP, senyors Amador 
Rosas Outes, Mª Isabel Espinosa Fernández i Francisco Sánchez Granada, i 
dels Regidors del Grup Municipal de CiU, senyors Antoni Cortada i Valls i 
Ramon Blanco i Lorenzo, amb el text que es transcriu a continuació: 
 
 “Ens trobem en l’últim dels anys de l’actual model quinquennal de 
financiació de les Corporacions Locals. La Llei 39/1988 de 28 de desembre, 
Reguladora de les Hisendes Locals, modificada per l’article 28 de la Llei 
42/1994 de 30 de desembre, estableix la participació dels municipis en els 
ingressos tributaris de l’Estat durant el quinquenni 1994-1998, i en 
conseqüència el procediment per a la liquidació del percentatge de participació 
definitiu de cada any. 
 



 

 
 L’esmentat text legal fixa, que les transferències corrents rebudes 
per els ens locals en virtut d’aquest concepte són una de les seves principals 
fons de finançament i resulten bàsiques per a l’elaboració dels seus plans 
financers a curt i  mig termini. Així mateix indica  com a norma general, que 
l’índex d’evolució dels ingressos municipals era el quocient entre els ingressos 
de l’Estat, de l’any al que es refereix la participació i els de l’exercici de 1994. 
Això és, es definia que les transferències de l’Estat als municipis creixerien, 
com a norma general, al mateix ritme que els propis ingressos de l’Estat. Es 
fixava també que el creixement del finançament municipal seria, com a 
màxim, igual a l’increment del producte interior brut (PIB) en termes 
nominals, entre els anys citats en l’apartat anterior. 
 
 Ara ens trobem que la “Direcció General de Coordinació amb les 
Hisendes Territorials” està enviant des de finals de l’any passat i començament 
d’aquest, als Ajuntaments la liquidació definitiva per a l’exercici 1996, de la 
participació dels Ajuntaments en els tributs de l’Estat. El criteri utilitzat per a 
determinar l’evolució del PIB ha estat el Cost de Factors, en lloc de molt més 
freqüent de Preus de Mercat. Això suposa, en transferències a les 
Corporacions Locals, que l’Estat estalvia, amb el criteri tècnic que aplica, una 
xifra al voltant dels 4.500 milions de pessetes. 
 
 Aquesta  modificació tècnica en el càlcul de l’evolució del PIB, va 
contra la voluntat del legislador, contra els interessos dels municipis 
espanyols, i té conseqüències molt negatives en la seva autonomia financera. 
 
 No es pot acceptar que utilitzant criteris tècnics, que contradiuen 
els criteris dels textos legals, el Govern pretengui  estalviar quantitats de 
diners, que de ben segur són poc rellevants per a l’Administració de l’Estat, 
però que en el cas de molts Ajuntaments petits suposa la diferència entre 
donar serveis concrets i realitzar actuacions per als ciutadans, o atendre el 
funcionament inercial de l’Administració sense altre marge de maniobra. 
 
 D’altra banda, el Govern està retardant el temps d’inici de les 
negociacions per fixar els criteris de participació de les Corporacions Locals, 
aquesta actitud solament pot identificar-se amb una tàctica dilatòria en què 
l’última pretensió sigui impedir trobar un acord amb l’antelació suficient 
perquè tingui el seu reflex en els Pressupostos Generals de l’Estat per a 1999. 
 
 Es obvi que el Govern no pot deixar en la incertesa a un sector 
transcendental de  l’Estat com és l’Administració Local, deixant de banda una 
de les qüestions bàsiques que poden determinar el seu pes futur dintre del 
sector públic, i en conseqüència, el seu paper dintre de l’estructura de l’Estat. 
 
 Per tot això, els Grups Municipal Socialista i d’IC-EV de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat presenten la següent 
 
 



 

 
     MOCIÓ 
 
 Primer.- Instar  al Govern de l’Estat per a que iniciï amb caràcter 
urgent les negociacions amb la “Federación Española de Municipios i 
Províncias” amb la finalitat de fixar els criteris de participació dels Ens Locals 
en els ingressos de l’Estat per al quinquenni 1999-2003”. 
 
 Segon.-  Instar al Govern de l’Estat a què en la liquidació definitiva 
per a 1996 de la participació dels municipis en els Tributs de l’Estat, d’acord 
amb la filosofia inspiradora de la Llei 39/1988 de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals, s’utilitzin els procediments de càlcul de l’evolució del 
producte interior brut, en els termes que, en tot cas, menys es desvien de 
l’evolució dels ingressos de l’Estat. 
 
 Tercer.- Instar al Govern de l’Estat a que no procedeixi al 
reintegrament de les quantitats negatives fruit d’aquesta liquidació definitiva 
que afecta a més de la meitat dels Ajuntaments, si no que discuteixi, en el 
marc de la negociació del nou acord de finançament de les Corporacions 
Locals per al quinquenni 1999-2003, i prèvia aplicació del punt primer 
d’aquesta proposició, el procediment que ha de seguir-se, en el cas dels 
Ajuntaments del quals la seva liquidació continuï donant un saldo negatiu, 
sense descartar en aquests casos l’elevació a definitiva de les quantitats 
lliurades a compte durant l’any 1996. 
 
 Quart.- Trametre el present acord al Ministeri d’Economia i 
Hisenda, a la Federació de Municipis de Catalunya, a la Federació Espanyola 
de Municipis i Províncies, als grups parlamentaris a les Corts Generals i a 
l’Associació Catalana de Municipis.” 
 
 
 
 
 22.- Relativa a la llista anunciada de medicaments exclosos del 
finançament públic. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Polític Municipal Socialista, que 
textualment diu: 
 
 
 “El passat dia 11 de febrer el Ministeri  de Sanitat  donava a 
conèixer als mitjans de comunicació la llista de medicaments que seran 
exclosos del finançament públic a partir del mes de maig o mes de juny 
d’enguany (mesura anomenada com el “cop de medicament” o 
“medicamentazo)   
 
 Aquesta decisió s’engloba en els acords assolits pel “Consejo de 
Política Fiscal y Financiera” el 27 de novembre de 1997 i posteriorment pel 



 

“Consejo Interterritorial de Salud” en el mes de desembre, en què es va 
aprovar un nou model de finançament de la sanitat per al quatrienni 1998-
2001, que preveu com a finançament addicional una reducció de la despesa 
sanitària de 65.000 milions de pessetes per al conjunt del sistema espanyol 
com a conseqüència de l’establiment de mesures d’estalvi en farmàcia. 
 
 Atès que aquesta mesura pot significar un greu perjudici i una 
merma important del seu poder adquisitiu per a totes aquelles persones que 
disposen de pensions de jubilació o invalidesa, baixes o d’aquells ciutadans i 
ciutadanes que disposen de sous baixos a l’entorn del salari mínim 
interprofessional i que constitueixen un conjunt important de la població. 
 
 Atès que l’exclusió de molts dels medicaments de la llista feta 
pública pot significar un inconvenient important per a guarir o pal.liar les 
molèsties a persones amb malalties molt corrents com afeccions respiratòries, 
bronquitis, estrenyiment, diarrea, llagues cròniques, hemorroides, cataractes, 
etc. 
 
 Atès que el preu no pot ser mai un motiu per a no poder resoldre un 
problema de salut en una societat moderna a on els drets fonamentals bàsics 
de l’Estat del Benestar han d’estar garantits. 
 
 Atès que a l’esmentada llista hi ha medicaments de provada eficàcia 
clínica que no poden ser substituïts per cap altra que sí que sigui finançat per 
la Seguretat Social. 
 
 Atès que l’aplicació de les excepcions per a determinades malalties 
cròniques, en alguns dels medicaments exclosos, previstes en la llista és de 
molt difícil control i operativitat. 
 
 Atès que la posta en pràctica d’aquesta mesura pot representar un 
increment de la burocràcia  a l’atenció primària, ja de per sí massa elevada, 
amb més tràmits necessaris pels pacients i pels metges. 
 
 Atès que la mitjana de temps que els professionals de l’atenció 
primària poden dedicar a cada visita de malalts és ja prou reduït i que 
l’aplicació d’aquesta mesura pot representar encara més reducció. 
 
 Atès que es tracta d’una mesura injusta pel que fa als medicaments 
no substituïbles i ineficaç pel que fa a l’estalvi en el cas de medicaments que 
poden ser substituïts per d’altres (que en tot cas, si no són prou efectius o es 
tracta de medicaments compostos no recomanables, haurien de ser retirats de 
la circulació en comptes de deixar-los a càrrec de l’usuari). 
 
 Atès que es tracta d’una important retallada de prestacions socials 
en el cas dels medicaments que no són substituïbles per d’altres finançats pel 
sistema públic. 
 



 

 Atès que les competències de matèria de Sanitat i de protecció de la 
salut a Catalunya són de la Generalitat de Catalunya des dels inicis dels anys 
80. 
 
 Es per tots els motius exposats que es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a reclamar 
del Govern de l’Estat la retirada  de la llista d’exclusió de fàrmacs del 
finançament públic anunciada pel Ministeri de Sanitat. 
 
 Segon.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a fer les 
gestions oportunes davant del Govern de l’Estat per tal que no s’excloguin del 
finançament públic sanitari tots aquells medicaments que no són substituïbles 
per d’altres similars i que no quedi cap grup terapèutic exclòs. 
 
 Tercer.- Reclamar del Govern de la Generalitat que prengui el 
compromís de fer-se càrrec, com a una prestació gratuïta més del Servei 
Català de la Salut per als jubilats i pensionistes i en un 60 % del seu cost per 
la resta de ciutadans, del cost de tots aquells medicaments que finalment 
quedessin exclosos, que tinguin valor terapèutic i que no puguin ser 
substituïts per d’altres de similars o d’idèntica composició. 
 
 Quart.- Instar al Ministeri de Sanitat i Consum a iniciar un nou 
procés amb les Comunitats Autònomes, els experts de la comunitat científica, 
els agents socials, els grups polítics, els consumidors, per a formular una 
proposta en política farmacèutica que garanteixi que tots els medicaments 
eficaços i segurs i de composició adequada, siguin finançats per la sanitat 
pública. 
 
 Cinquè.- Reclamar del Govern de l’Estat i del Govern  de la 
Generalitat que s’impulsi una política efectiva de medicaments genèrics i que 
es desenvolupi i s’implantin els preus de referència de tal manera que els 
sistemes públics sanitaris (a Catalunya, el Servei Català de la Salut) comprin i 
prescriguin d’entre els principis actius existents en el mercat i que són segurs, 
eficaços i de composició adequada, aquells que tinguin un menor preu. 
 
 Sisè.- Donar trasllat d’aquests acords a la Conselleria de Sanitat i 
Seguretat Social de la Generalitat  de Catalunya, al Ministeri de Sanitat, als 
grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i als grups parlamentaris del 
Congrés dels Diputats.” 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta per 
la Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, 
senyora Judith Ibàñez Vives, pren la paraula la Regidora del Grup Municipal 



 

d'IC-EV, senyora Carmen Romero López, per manifestar la conformitat del seu 
Grup amb aquesta Moció, sobretot perquè causa un gran perjudici a les 
persones que tenen menys recursos. De fet, continua manifestant la Sra. 
Romero, el seu Grup havia pensat en presentar-la, i el Partit Socialista s’ha 
avançat, però considera convenient fer una acció a Cornellà de la plataforma, 
amb l’objecte d’impulsar-la. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, qui, després de manifestar la seva conformitat, 
assenyala que es tracta d’un atemptat més i d’una retallada en els serveis,  la 
qual cosa motiva que els Ajuntaments, com institucions més properes als 
ciutadans, s’hagin de pronunciar al respecte. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que amb ocasió de l’anterior 
Reial Decret de 1993 que va retallar també medicaments, no es va moure 
ningú, perquè havia que reduir el dèficit públic d’un Govern que deia que era 
social, ara que ni es retiren molts medicaments necessaris, i que a diferència 
d’encà, solament afecten  al 24%, i no al 50%, dels de símptomes menors, es 
fan totes aquestes actuacions, quan, en cap cas, cap pacient crònic quedarà 
desprotegit, per la qual cosa el seu Grup s’oposarà a aquesta Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Cortada i Valls, per assenyalar que a l’any 1993 ja es va fer una 
retallada d’aquestes prestacions, i ara es fa una altra vegada, quan, al seu 
entendre, es poden prendre altres mesures, manifestant la seva opinió de què 
com la unidosi o el control de receptes. Per això, i per entendre que la 
Generalitat no s’ha de fer càrrec de la part del cost que no cobreixi l’Estat, el 
seu Grup s’abstindrà. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que comparteix amb el Sr. Cortada alguna de les 
mesures a impulsar, i per  assenyalar que el que diu la Moció és que si no 
paga el Ministeri que ho faci la Generalitat, perquè és qui governa i negocia 
amb el Govern de l’Estat. L’any 1993, continua assenyalant el Sr. Alcalde, es 
va produir una llista amb molt poca oposició, de fet només un dirigent del 
Partit Popular, concretament el Sr. Fernández Miranda, va dir que quan 
guanyessin, la llista s’anul.laria i en canvi s’ha ampliat. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut 
Pública, Serveis Socials i Dona, senyora Judith Ibàñez Vives, per assenyalar 
que precisament el concepte “medicamentazo”, ve d’aquest senyor, que ho va 
encunyar, i que en aquella època no es va treure cap substància genèrica i ara 
sí, assenyalant que comparteix també el criteri del Sr. Cortada referent a la 
unidosi. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que no és el mateix que la 



 

finalitat sigui tapar forats, com va passar llavors,  que per invertir en millores 
generals, contestant sobre això el Sr. Alcalde, que també pot ser per pagar els 
cinc mil càrrecs que sobraven i que el PP va dir que s’havien de treure i que 
ara mantenen. 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra dels Regidors del Grup 
Municipal del PP, senyors Amador Rosas Outes, Mª Isabel Espinosa Fernández 
i Francisco Sánchez Granada, i l’abstenció de els Regidors del Grup Municipal 
de CiU, senyors Antoni Cortada i Valls i Ramon Blanco i Lorenzo. 
 
 
 
 
 23.- Relativa al soterrament de línies elèctriques. 
 
 Es llegeix la Moció dels Grup Polític Municipal de CiU, que 
textualment diu: 
 
 
 “ Atès que a la nostra ciutat  existeixen, encara, un seguit de línies 
elèctriques aèries d’alta tensió, que suposen un perill per a la seguretat de les 
persones. 
 
 Atès que el 18 de març de 1982, ara fa 16 anys, va ocórrer un 
fatídic accident mortal per culpa d’uns cables d’alta tensió i aleshores es va 
prendre a decisió de soterrar els cables d’alta tensió del barri Pedró i dels de 
l’avinguda Línia Elèctrica. 
 
 Atès que des de CiU entenem que la feina no va ser acabada, donat 
que encara queden línies aèries d’alta tensió, entre elles la que va causar 
l’accident que passa per Can Mercader, al costat de la piscina i puja per sobre 
de la via del tren afectant la zona d’obres de l’entorn de la torre de la Miranda. 
Una altra és la que travessa tot el polígon Famades fins arribar al carrer 
Segarra o fins i tot podem trobar un altre al carrer Energia. 
 
 Atès que pensem que ha quedat demostrat que les línies elèctriques 
aèries poden causar incendis a boscos per culpa de curtcircuits, pensem que 
si els cables passen per sobre de persones en lloc d’arbres, el tema pot afectar 
vides humanes, com malauradament ja va passar a Cornellà. 
 
 Atès que la nostra ciutat guanyaria en qualitat de vida i que el 
planejament urbanístic milloraria ostensiblement. 
 
 Per tot l’esposat es proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 



 

 Primer.- Demanar el soterrament de totes les línies elèctriques 
aèries d’alta i mitja tensió que afecten al municipi.”     
 
         
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, pren la 
paraula el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón 
Arévalo,  per assenyalar que el seu Grup planteja la següent Moció alternativa: 
 
 
 “Des de fa anys algunes zones urbanes de Cornellà estan 
travessades per línies elèctriques aèries d’alta tensió. Des de l’inici dels 
ajuntaments democràtics, els diferents responsables municipals han estat 
preocupats i compromesos en trobar solucions definitives per eradicar aquesta 
presència, que suposa un potencial perill per la seguretat de les persones  així  
com els efectes nocius que  indirectament poden produir  sobre la salut de la 
població. 
 
 Cal recordar que aquesta presència negativa, va provocar fa setze 
anys uns fets lamentables amb una repercussió molt dolorosa per diverses 
famílies de la nostra ciutat.  
  
 Durant tot aquest temps transcorregut moltes coses han succeït i 
s’han fet en referència a aquesta situació, amb la finalitat de poder resoldre 
positivament pels interessos dels ciutadans i ciutadanes de Cornellà, algunes 
han estat, 

 
- Desaparició de totes les torres elèctriques d’alta tensió que 

creuaven l’avinguda de la línia elèctrica i part del barri Padró, 
això va ser possible amb una important inversió realitzada amb 
recursos privats i públics, aquest últims provinents dels 
ajuntaments d’Esplugues, l’Hospitalet i el nostre, i una discreta 
aportació del govern de la Generalitat. 

  
- Gestions realitzades pels diferents governs municipals 

democràtics, de recerca infructuosa de recursos per a aconseguir 
el soterrrament o desmantellament de totes les línies de alta 
tensió. Algunes d’elles realitzades en el moment que es va 
procedir a la construcció de la ronda de dalt, així com escrits 
dirigits a la companyia Enher que fins data d’avui no hem tingut 
cap contestació. 

 
- Així mateix amb l’extinció de la Corporació Metropolitana de 

Barcelona, les competències que aquesta tenia per portar a terme 
estudis i iniciatives en referència als temes relacionats amb les 
línies elèctriques, varen ser assumides pel govern de la 
Generalitat. 

 



 

 Per tots aquests motius exposats, creiem convenient tornar a 
manifestar la nostra preocupació per la presència de línies d’alta tensió al 
nostre municipi, en concret les situades dintre dels polígons industrials, i 
entre el barri de Sant Ildefons i la Ronda de Dalt, manifestant que la seva 
proximitat a les zones urbanes i d’esbarjo, representen un risc potencial pels 
ciutadans. 
  
 Per tot això es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents acords: 
 
 Primer.- Demanar a la Conselleria d’Indústria, Comerç i Turisme i a 
les companyies elèctriques afectades, que iniciïn les actuacions adients per tal 
de procedir al soterrament o desmantellament de les línies elèctriques aèries 
d’alta i mitja tensió que afecten al municipi. 
  
 Segon.- En cas de no produir-se cap resposta afirmativa per part de 
les administració i empreses esmentades anteriorment, iniciar una campanya 
a la nostra ciutat de rebuig de les seves actituds i tornar a reclamar solucions 
definitives per a les nostres demandes. 
 
 Tercer.- Donar trasllat del present acord a la Conselleria 
d’Indústria, Comerç i Turisme, les companyies elèctriques afectades, i grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 Aquesta Moció es presenta perquè hi ha dos qüestions que s’han de 
matisar, perquè sembla ser que tot ha de recaure en l’Ajuntament, en lloc de 
recaure en una administració que és la que té la responsabilitat. El Sr. 
Balmón recorda als presents que l’Ajuntament, com a conseqüència del 
accident del camp de futbol a què es fa referència, va demandar a FECSA, 
sol.licitant la seva corresponsabilitat civil, motiu pel qual demana que la Moció 
es replantegi, informant a continuació que després de la desaparició de la 
Corporació Metropolitana de Barcelona, qui va assumir les competències va 
ser la Generalitat, per això considera que és la Generalitat, així com les 
companyies elèctriques, qui les ha d’exercir. L’Ajuntament s’ha adreçat a ells i 
mai han contestat, per la qual cosa, en la mesura en què CiU està interessat, 
el seu Grup planteja el soterrament o el desmantellament, i que, qui té la 
competència assuma la seva responsabilitat, i si no ens fan cas, segur que el 
Grup Municipal de CiU farà una campanya exigint que compleixin les seves 
responsabilitat. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC-
EV, senyor Ignasi Riera i Gassiot, per manifestar que en l’exposició de CiU 
sobre els fets que van tenir lloc l’any 1982, està d’acord, però la resta estaria 
d’acord amb la Moció alternativa presentada pel PSC. Ell, en el moment de 
l’accident, recorda que era Regidor d’Ensenyament i recorda el desastre i sap 
fins a que punt va traumatitzar a molta gent del món de l’ensenyament de la 
ciutat,  la qual cosa va portar a l’Ajuntament a continuar i plantejar aquest 



 

problema. Al barri Pedró, continua manifestant el Sr. Riera, es van canviar 
aquestes línies i molts de vosaltres recordareu el soroll que la corrent feia per 
les nits,  per la qual cosa l’Ajuntament va fer una acció clara, tant a l’època de 
l’Alcalde Prieto, com a l’època de l’actual Alcalde. 
 
 Així mateix el Sr. Riera recorda el que va significar la desaparició de 
la Corporació Metropolitana de Barcelona que estava portant a terme això, i 
com es van assumir les competències per la Generalitat, per la qual cosa 
considera que s’ha de demanar a la Generalitat que es faci càrrec d’això, i 
s’acabi de resoldre el problema. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que ara els grups s’hauran de 
posar d’acord, però l’important és que es faci, assenyalant a continuació que el 
Sr. Riera es confon, ja que en aquella època qui era Regidor d’Ensenyament 
era ell, perquè el Sr. Riera va entrar per substituir-lo posteriorment. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per manifestar que donaria suport a la intervenció del 
Sr. Riera, perquè és el que creu que ha de ser, i si volem aconseguir un 
consens en aquest tema, aquest seria el camí i suavitzaria la tensió, posant les 
coses al seu lloc. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
recordar que la Moció ha de recordar els fets de 1982, però també el que s’ha 
fet per tots els governs municipals que han passat des de llavors, així com que 
hi ha línies desmantellades amb un pressupost altíssim, de més de mil cinc-
cents milions de pessetes, com aportacions de la companyia, de la 
Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, de 
l’Ajuntament i quaranta milions de la Generalitat. Després continua 
manifestant el Sr. Alcalde,  es van fer més gestions amb les empreses, però no 
hi ha un marc legal que les obligui, i ha de ser el Govern de la Generalitat qui 
ho ha de fer, perquè pot i té les competències i la potestat legislativa, i a més a 
més, perquè les línies elèctriques solen afectar a  diversos municipis, la qual 
cosa evidència la necessitat de què actuï algun poder supralocal amb 
competències.  
 
 En conseqüència, el Sr. Alcalde ofereix que de la Moció del Grup 
Socialista pogués suprimir-se el punt dos, mantenint la referència a les 
actuacions portades a terme  i a les obres i gestions realitzades, moltes d’elles 
infructuoses, i el fet de sol.licitar a la Generalitat que assumeixi aquesta 
responsabilitat, perquè nosaltres no podem fer res al respecte, ja que es tracta 
d’una propietat privada. 
 
 Després d’això se sotmet a votació, sent aprovada aquesta proposta 
per unanimitat dels assistents, amb el text següent: 
 
 



 

 “Des de fa anys algunes zones urbanes de Cornellà estan 
travessades per línies elèctriques aèries d’alta tensió. Des de l’inici dels 
ajuntaments democràtics, els diferents responsables municipals han estat 
preocupats i compromesos en trobar solucions definitives per eradicar aquesta 
presència, que suposa un potencial perill per la seguretat de les persones  així  
com els efectes nocius que  indirectament poden produir  sobre la salut de la 
població. 
 
 Cal recordar que aquesta presència negativa, va provocar fa setze 
anys uns fets lamentables amb una repercussió molt dolorosa per diverses 
famílies de la nostra ciutat.  
  
 Durant tot aquest temps transcorregut moltes coses han succeït i 
s’han fet en referència a aquesta situació, amb la finalitat de poder resoldre 
positivament pels interessos dels ciutadans i ciutadanes de Cornellà, algunes 
han estat, 

 
- Desaparició de totes les torres elèctriques d’alta tensió que 

creuaven l’avinguda de la línia elèctrica i part del barri Padró, 
això va ser possible amb una important inversió realitzada amb 
recursos privats i públics, aquest últims provinents dels 
ajuntaments d’Esplugues, l’Hospitalet i el nostre, i una discreta 
aportació del govern de la Generalitat. 

  
- Gestions realitzades pels diferents governs municipals 

democràtics, de recerca infructuosa de recursos per a aconseguir 
el soterrrament o desmantellament de totes les línies de alta 
tensió. Algunes d’elles realitzades en el moment que es va 
procedir a la construcció de la ronda de dalt, així com escrits 
dirigits a la companyia Enher que fins data d’avui no hem tingut 
cap contestació. 

 
- Així mateix amb l’extinció de la Corporació Metropolitana de 

Barcelona, les competències que aquesta tenia per portar a terme 
estudis i iniciatives en referència als temes relacionats amb les 
línies elèctriques, varen ser assumides pel govern de la 
Generalitat. 

 
 Per tots aquests motius exposats, creiem convenient tornar a 
manifestar la nostra preocupació per la presència de línies d’alta tensió al 
nostre municipi, en concret les situades dintre dels polígons industrials, i 
entre el barri de Sant Ildefons i la Ronda de Dalt, manifestant que la seva 
proximitat a les zones urbanes i d’esbarjo, representen un risc potencial pels 
ciutadans. 
  
 Per tot això es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents  
 



 

ACORDS 
 
 Primer.- Demanar a la Conselleria d’Indústria, Comerç i Turisme i a 
les companyies elèctriques afectades, que iniciïn les actuacions adients per tal 
de procedir al soterrament o desmantellament de les línies elèctriques aèries 
d’alta i mitja tensió que afecten al municipi. 
 
 Segon.- Donar trasllat del present acord a la Conselleria 
d’Indústria, Comerç i Turisme, les companyies elèctriques afectades, i grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 
 
 24.- Relativa al comportament ecològic en els Departaments 
Municipals. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Polític Municipal Mixt, que textualment 
diu: 
 
 
 “Antecedents: 
 
 Al llarg d’aquesta legislatura, el Ple Municipal ha anat aprovant 
pràcticament per unanimitat, una llarga sèrie de propostes i mocions que ens 
comprometen a desenvolupar accions en defensa del Medi Ambient i la salut. 
No és necessari que les enumeri perquè estan a la memòria de tots i totes i en 
els arxius. 
 
 Gairebé la totalitat d’aquests acords dormen oblidats, mentre 
seguim amb la nostra feina ordinària, moltes vegades, en sentit divergent amb 
el seu esperit. 
  
 Per aquest motiu, mentre esperem que es recuperin i es facin 
realitat, proposo al Ple de març, els següents 
 

ACORDS 
  
 Primer.- Que es procedeixi a fer una revisió i substitució de totes 
les làmpades incandescents i lluminàries d’elevat voltatge, per altres 
compactes de baix consum i es donin les orientacions necessàries per al seu 
ús, per exemple: no mantenir-les enceses quan no són necessàries o quan es 
vagi a estar absent durant un temps adequat a la seva efectivitat, estudiant 
quin és el temps òptim. 
 
 Segon.- Que s’elaborin unes normes senzilles per a l’ús i 
funcionament de la calefacció i refrigeració de les dependències, sense que 
suposi la mínima incomoditat per al personal que hi treballa, però evitant que 



 

a l’hivern s’hagi d’anar en camisa i a l’estiu amb jaqueta, la qual cosa passa en 
certa freqüència. 
  
 Tercer.- Que es posi en funcionament el correu electrònic intern, 
per evitar malgastar el paper que es llença o s’arxiva, al temps que 
s’instrueixin unes normes pel seu estalvi, dins de les necessitats objectives, 
per exemple: el “Recull de Premsa” en el que notícies que no tenen res a veure 
amb la vida municipal o amb la ciutat i el seu entorn, es recull una còpia de 
cadascú dels diaris que s’editen per aquí, o en determinades convocatòries o 
documents simples, que es distribueixen, a vegades, dins d’una carpeta i tot a 
dins d’un sobre gran, que després va a la paperera. En aquest cas es podria 
estudiar la forma de reutilitzar-los, per exemple: retornar-los a una destinació 
concreta, d’on es prendrien i s’utilitzarien superposant una etiqueta amb el 
nom del nou destinatari/a o, en els casos de recorreguts freqüents, usar-los 
per a una única destinació. 
 
 Quart.- Que complim amb l’acord sobre el PVC, exigint als 
proveïdors d’aigua envasada, que la  subministrin en vidre o, en el pitjor dels 
casos, en PET. Amb el mateix objectiu, que quan l’Ajuntament organitzi o 
col.labori en actes o conferències en els que se subministrin aigua u altres 
begudes, s’apliqui el mateix criteri.     
 
 Cinquè.-  Que les pintures que utilitzi la Brigada Municipal u altres 
empreses, per encàrrec de l’Ajuntament, no siguin derivades del petroli, ni 
dissolvents d’alta toxicitat, sinó que facin servir pintures a l’aigua u altres 
alternatives que ja hi són al mercat.”   
         
 
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón, pren la 
paraula el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, per suggerir-li que reconverteixi la Moció en un prec, en la mesura en 
què hi ha coses que ja s’estan fent i coses que ja s’han fet, ja que hi ha 
identitat de voluntats, com per exemple, el canvi de bombetes i de materials, i 
la instal.lació del correu electrònic, manifestant, en relació amb el tema de la 
reutilització dels sobres, que hi ha diverses àrees de l’Ajuntament que ja lo 
han posat en marxa. 
 
 Seguidament  pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que aquesta Moció està feta amb 
data del dia 13, i ara per ara no es fa res del que s’hi planteja. Qualsevol  acció 
de protecció del medi ambient, continua assenyalant el Sr. Flórez, ha d’anar 
precedida d’un treball de conscienciació de les persones, ja que, es tracta d’un 
problema de consciència i voluntat, i els problemes que planteja la Moció 
també es donen al carrer, on els fanals s’instal.len cada deu metres, hi ha un 
excés d’il.luminació a la Torre de la Miranda,  al mercat, etc., per això 
considera que encara que s’estigui treballant en això, allò que es pugui anar 
avançant s’ha de fer, i en aquest sentit manté la Moció. 



 

 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC-
EV, senyor Ignasi Riera i Gassiot, per manifestar la conformitat del seu Grup 
amb el plantejament d’ambdós grups, el Socialista i el Mixt, tot i considerar 
que en un tema com aquest, és necessari que la postura es concreti en un 
document. Per això, en la mesura que creu que s’està preparant aquest treball 
de Cornellà Sostenible, el seu Grup s’abstindrà. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que, al seu entendre, primer s’ha 
de valorar aquest document al que es referia el Sr. Riera, i després posar-lo en 
marxa,  i no que en cada Ple es porti una Moció parcial sobre aquests temes. 
Per això, en la mesura en què tampoc va de quinze dies i aquest treball està 
gairebé ultimat, el seu Grup s’abstindrà. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Antoni Cortada i Valls, per manifestar que, tot i estar d’acord amb el contingut 
de la Moció, al seu parer, potser, s’hauria de reconvertir en un prec. 
 
 A continuació intervé novament el Portaveu del Grup Municipal 
Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón, per assenyalar que en aquest Ple s’han 
aprovat moltes coses concretes en matèria de medi ambient i seguim igual que 
abans,  perquè tothom que no vulgui fer res sempre troba una justificació. De 
fet té notícies, continua assenyalant el Sr. Flores, de què s’ha dit que l’Agenda 
21 no s’aplicarà aquest any, sinó la pròxima legislatura. 
 
 En relació amb aquesta qüestió intervé a continuació el Sr. Alcalde, 
per assenyalar que el document que s’està elaborant, serà de fet, l’aplicació a 
la nostra realitat d’aquestes declaracions de principis, voluntats o declaracions 
internacionals a les que ens hem adherit, per això, compartint moltes coses de 
la Moció, creu que votar-la és ignorar moltes de les coses que s’estan fent. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Ramon Blanco Lorenzo, per assenyalar que el canvi de materials, pel 
que fa referència a les pintures, l’únic problema que té és que valen 
immensament més cares, contestant sobre això el Sr. Flórez que si se 
consumessin més, segurament s’abaratirien els preus. 
 
 Finalment, intervé novament el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
assenyalar que el seu Grup, com no pot abstenir-se, perquè si no la Moció 
quedaria aprovada, votarà en contra, però no perquè no estigui d’acord amb el 
que es planteja. 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és rebutjada, amb els 
vots en contra dels Regidors del Grup Municipal del PSC, senyors José 
Montilla Aguilera, Vicenç Badenes i Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Antonio 
Bouso Varela, Sergi Fernández Mesa, Joan Antoni García Díaz, Cristina Gasull 
Martínez, Ciriaco Hidalgo Salgado, Judith Ibañez Vives, Perfecto Madrid 



 

Olmos, Antonio Martínez Flor, José Luis Morlanes Galindo,  Gloria Recio Díaz i 
Ramon Salabert Parramon, el vot a favor del Regidor del Grup Municipal Mixt,  
senyor Ignacio Flórez Barrón, i l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal 
d'IC-EV, senyors Miguel López Sánchez, Ignasi Riera i Gassiot, Carmen 
Romero López i  Gabriel Serrano Sánchez, dels Regidors del Grup Municipal 
del PP, senyors Amador Rosas Outes, Mª Isabel Espinosa Fernández i 
Francisco Sánchez Granada, i dels Regidors del Grup Municipal de CiU, 
senyors Antoni Cortada i Valls i Ramon Blanco i Lorenzo. 
 
 25.- Relativa a les actuacions en matèria de comerç. 
  
 Es llegeix la Moció del Grup Polític Municipal Socialista, que 
textualment diu: 
 
 
 “Ja fa bastant de temps que tots som conscients que la realitat 
comercial de la nostra ciutat és complexa i a la vegada preocupant. 
 
 Nous hàbits de compra, el transport públic, els nusos de 
comunicacions viàries, l’impacte de la creació de grans superfícies comercials 
en la ciutat i el nostre entorn geogràfic han generat un impacte que sense 
dubte estan transformant la realitat comercial del nostre municipi. 
 
 Per aquesta raó des de l’equip de Govern Municipal es va decidir 
crear una Regiduria pròpia de Comerç (ampliant la ja existent de Treball), des 
de l’inici de l’última legislatura i dotant-la d’estructura pròpia. 
 
 Des d’aleshores s’ha intentat promocionar el comerç  de la nostra 
ciutat a través de les entitats comercials i dels mercats municipals. 
 
 Subvencions per a les campanyes de promoció comercial de les 
mateixes entitats, consolidar la Fira Comercial, crèdits subvencionats per a la 
millora i modernització del comerç de la ciutat, assessorament i formació a 
través  de cicles de conferències o seminaris han estat algunes de les tasques 
que des d’aquesta nova Regiduria s’han realitzat. 
 
 També s’han realitzat inversions  urbanístiques per a millorar i 
potenciar els eixos comercials de la nostra ciutat, com per exemple: 
Urbanització de la Rambla d’Anselm Clavé, carrer de la Miranda, zona 
Marsans Campfaso, carrer de Rubió i Ors, Avinguda de Sant Ildefons, 
Avinguda República Argentina, a la vegada que aire condicionat i portes del 
Mercat Sant Ildefons o la nova reforma del Mercat Centre, prevista per a 
aquest any (incloent un futur projecte d’aparcament subterrani a la plaça de 
Lluís Companys), o la implantació de zones d’aparcament de rotació en tots els 
entorns dels eixos comercials de la ciutat. 
 
 També hem de reconèixer que aquest interès ha estat manifest per 
tots els grups municipals i per aquesta raó s’han realitzat aquestes inversions 



 

o són en procés d’execució comptant amb el consens polític de tot el 
Consistori. 
 
 Aviat farà un any que a proposta de tots els grups municipals es va 
aprovar una moció presentada al Ple Municipal celebrat el 29 de maig de 1997, 
referent a la constitució d’una “Comissió de treball per a l’elaboració d’un Pla 
d’actuació d’impuls del comerç local”. 
 
 Des d’aleshores i fins avui, l’Equip de Govern ha continuat 
treballant segons l’acordat i en aquests moments és en procés de contractació, 
la qual cosa podríem denominar la creació del “Pla del Comerç”, que consisteix 
en el següent: 

 
- Realitzar estudis sobre la realitat del teixit comercial de la ciutat 

de Cornellà de Llobregat. 
- Creació d’un Fòrum de debat sobre el “Pla del Comerç”, en la  

nostra ciutat. 
- Redacció del Programa d’Orientació de l’Equipament Comercial de 

Cornellà de Llobregat. 
 

 Tot l’exposat anteriorment s’ha anat realitzant de forma exclusiva 
amb els recursos del nostre Ajuntament i malgrat haver comunicat i sol.licitat 
atenció per part de la Conselleria d’Indústria, Comerç i Turisme de la 
Generalitat de Catalunya,  mai no ha tornat mot o ha desatès les nostres 
sol.licituds,  quan no, ha denegat tot tipus de subvencions com és el cas de les 
obres de remodelació del carrer  de Rubió i Ors o la reforma del Mercat Centre. 
 
 Per aquests motius es proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar la voluntat expressa de l’Ajuntament de 
Cornellà de continuar treballant i apostar pel comerç urbà de la ciutat  amb 
els recursos propis disponibles a tal efecte, així com tramitar i gestionar les 
sol.licituds necessàries a les institucions superiors amb competències en el 
sector per a aconseguir recursos econòmics per a la defensa, modernització i 
promoció del comerç de la nostra ciutat. 
 
 Segon.- Denunciar la política de la Conselleria d’Indústria, Comerç i 
Turisme de la Generalitat de Catalunya en quan a la discriminació i desatenció 
permanent de la que està essent objecte la ciutat de Cornellà a través del 
mateix Ajuntament, no facilitant cap tipus de recursos  i incomplint les seves 
obligacions pel que fa  a les competències que per llei li són atorgades. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord al Conseller d’Indústria, 
Comerç i Turisme de la Generalitat de Catalunya i als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya.” 
 



 

         
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
el Regidor-Delegat de l'Àrea de Treball i Comerç, senyor Ciriaco Hidalgo 
Salgado, pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor Ignacio 
Flórez Barrón, per assenyalar que d’acord, però que el pitjor dany que es fa al 
comerç, són els centres comercials i al seu moment ja es va pronunciar en 
aquest sentit i no es va tenir en compte aquest tema.  En qualsevol cas, el Sr. 
Flores assenyala que està a favor de la Moció, perquè qualsevol cosa que es 
faci sempre serà bona. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per assenyalar que aquesta Moció sembla 
un recordatori del bon treball que fa el Regidor corresponent, però sempre 
denunciant a la Generalitat i potser el que passa és que falta mà dreta per  
aconseguir davant la Generalitat les nostres pretensions. Així mateix, el Sr. 
Cortada assenyala que, en aquest supòsit, no sap si la Generalitat ha denegat 
prèvia presentació d’una sol.licitud per part de  l’Ajuntament o no, però que, 
en qualsevol cas, a la Comissió es va quedar que es reuniria periòdicament i 
en un any només s’ha produït una reunió. Per tot això el seu Grup s’abstindrà, 
perquè no està d’acord com està redactada. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor  del Grup Municipal d’IC-
EV, senyor Miguel López Sánchez, per assenyalar que al seu entendre la Moció 
no està redactada amb l’ànim de què sigui el Regidor l’únic que fa aquests 
treballs, ja que creu que tots els esforços sempre són pocs, i l’estudi del 
comerç demostrarà per on ha d’anar el comerç en la ciutat, i això no ho podrà 
fer solament l’Ajuntament, sinó també les Administracions que tenen 
competències. Per això considera correcte la redacció de la Moció i donaran el 
seu suport. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que Iniciativa per Catalunya, com 
és gairebé l’Equip de Govern, segurament té informació, però el seu Grup no 
sabia que es fessin a fer estudis, contestant sobre això el Regidor-Delegat de 
l'Àrea de Treball i Comerç, senyor Ciriaco Hidalgo Salgado, que aquest tema ha 
passat pel Ple i consta a l’acta l’adjudicació del corresponent contracte. 
 
 Tot seguit intervé novament el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que considera important implicar 
a totes les  administracions, però li sorprèn que vingui la Moció en aquests 
moments, ja que lo lògic seria esperar a veure que diu l’estudi. En qualsevol 
cas li donaran suport, perquè és necessari, però s’ha d’accelerar més l’activitat 
municipal, reunir-nos més sovint, o aprofitar a comentar en la Comissió 
Informativa. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea de Treball 
i Comerç, senyor Ciriaco Hidalgo Salgado, per assenyalar que aquesta Moció 
és producte de la indignació col.lectiva del comerç de la Ciutat, en la mesura 



 

en què en quatre anys aquest Ajuntament ha destinat més de tres-cents 
cinquanta milions a aquesta finalitat, perquè aposta per la feina i pel comerç. 
Pel que fa referència a la falta de mà esquerra, el Sr. Hidalgo assenyala que 
s’han sol.licitat diverses entrevistes i s’han tramès quatre cartes al Director 
General de Comerç, i després de cinc  mesos, li va concedir l’entrevista i li va 
tenir esperant en un passadís quaranta-cinc minuts, rebent-li posteriorment 
en cinc minuts i oferint-li únicament els seus tècnics, doncs han manifestant 
que faran un gran esforç en participar en el finançament, amb l’aportació de 
cinc-centes mil pessetes per l’aire condicionat en el Mercat Centre.  Aquest 
projecte respon a un acord de ple saludat per tots, i l’únic que no ha dit res al 
respecte és la Generalitat, ja que fins i tot l’Administració de l’Estat ha 
manifestat el seu interès en conèixer aquests temes més a fons. 
 
 Així mateix, el Sr. Ciriaco Hidalgo assenyala que s’han posat en 
marxa tots els processos de concurs i en breu es farà una reunió, encara que 
amb els sector implicats ja s’han realitzat reunions, per veure la seva voluntat 
d’apostar per aquesta proposta. 
 
 Finalment pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC-EV, 
senyor Miguel López Sánchez,  per a, per al.lusions del Portaveu del Grup 
Municipal del PP, manifestar que el seu Grup no està en l’Equip de Govern, 
amb qui l’únic que hi ha és un acord per fer millores que redunden en benefici 
de la ciutadania, que creu que, a més a més, ha donat resultats. El problema 
és que no sap si tots els grups es llegeixen els documents, perquè a l’acta que 
se ha sotmès a votació al principi d’aquesta sessió, consta l’adjudicació de la 
realització d’aquest estudi. 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
majoria absoluta dels assistents, amb l’abstenció dels Regidors del Grup 
Municipal de CiU, senyors Antoni Cortada i Valls i Ramon Blanco i Lorenzo. 
 
 
 
 
 26.- Precs i preguntes. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per realitzar els precs següents: 
 
 “1.- Donat que al Ple passat, vam aprovar una moció reclamant que 
l’aparcament  de l’Hospital de Bellvitge fos  mantingut, com fins ara, de franc 
per als seus usuaris i no fos privatitzat, perquè es considera un dret que ha de 
cobrir Sanitat Pública. 
 
   Donat  que a aquesta moció es manifestava que havia una protesta 
dels usuaris perquè fos mantingut com havia estat fins ara, la qual cosa 
suposava un recolzament a aqueixa reivindicació, que és recolzada per la 



 

Federació d’Associacions de Veïns del Baix Llobregat i altres organitzacions, 
que van convocar una concentració en l’esmentat hospital, per la qual cosa 
se’ls ha imposat una multa de nou-centes mil pessetes: 800.000 per part de 
l’empresa explotadora de l’aparcament i 100.000 per l’administració. De 
moment la notificació no els ha arribat oficialment, però és una realitat.                    
 
   Per tot això, prego al Sr. Alcalde que intercedeixi davant qui 
correspongui, perquè aquesta multa sigui retirada, ja que considero una doble 
injustícia contra una organització que reivindica el manteniment d’un dret 
fonamental: la gratuïtat de la Sanitat.  
 
   2.- Les noves tarifes del Carrilet contempla que per anar, per 
exemple: des de Barcelona a Sant Boi, es pot fer amb una  targeta C1,  de cost 
600 ptes. per a 10 viatges, però si és de Barcelona a Cornellà ho has de fer 
amb T2 de cost 780 ptes. O sigui que per als veïns que baixen a Cornellà tenen 
menys drets que els que van més lluny. Un cas concret que ha creat un 
tremend malestar a  Almeda, ja que per a venir a  Cornellà (p. e. els nois que 
venen a l’institut), els ha suposat un considerable increment i una 
discriminació.  
 
 A part que genera aquest gran malestar en els usuaris, és una 
manera de dificultar la utilització del transport públic. Per això prego es facin 
les gestions oportunes perquè els veïns de Cornellà tinguin el mateix tracte 
que els d’altres ciutats de l’entorn.” 
  
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
assenyalar en relació amb la primera qüestió, que d’acord, i se li passarà la 
informació, i pel que fa  a la segona qüestió, assenyalar que si és tal com es 
planteja també estaria justificat fer-lo, assenyalant sobre això el Regidor-
Delegat de l'Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, que de fet hem començat ja. 
 
 A continuació reprèn la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
assenyalar que a més és lògic, ja que el Conseller li va dir que a l’augmentar la 
freqüència, l’estació que ha crescut més és la de Cornellà. 
 
 Seguidament pren de nou la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón, per realitzar les preguntes següents: 
 
 1.- Com estan els preparatius de l’acte de Federico García Lorca. 
 
 2.- Com està el tema de la problemàtica sobre els excrements de 
gossos que va plantejar en un prec en la passada sessió plenària. 
 
 3.- Igual que va fer al Ple passat, torna a sol.licitar una còpia de 
l’acord subscrit amb la Diputació sobre l’estalvi energètic, i informació sobre 
on es va a aplicar. 
 



 

 En relació amb aquestes qüestions intervé a continuació el Sr. 
Alcalde, José Montilla, per manifestar, en relació amb la problemàtica dels 
gossos, que se li contestarà en la Comissió Informativa corresponent. 
 
 Pel que fa referència als actes dels preparatius del centenari de 
Federico García Lorca, el Regidor-Delegat de l'Àrea de Serveis a la Persona, li 
passarà tot el que hi ha en marxa. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per a, en relació 
amb l’última qüestió, assenyalar que l’acord de la Diputació es va rebre el 
dimecres i ja s’ho ha tramès. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC-
EV, senyor Ignasi Riera i Gassiot, per sol.licitar que s’estudiï la possibilitat de 
què el Centre de Normalització Lingüística estigui representat en els Consells 
Municipals de participació, perquè la nova Llei diu que aquests centres 
ajudaran a normalitzar, contestant sobre això el Sr. Alcalde que en principi no 
hi ha cap inconvenient i es pot estudiar. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Cortada i Valls, per manifestar que llegint les actes de la 
Comissió de Govern, ha observat que l’Ajuntament compareix com a demandat 
en bastants recursos, per la qual cosa li agradaria saber si hi ha un balanç 
sobre el seu resultat, contestant sobre això el Sr. Balmón que hi ha una 
estadística en una memòria elaborada l’any passat i en breu s’elaborarà la 
corresponent a l’any 1997. 
 
 En relació amb aquesta qüestió intervé a continuació el Sr. Alcalde, 
José Montilla, per manifestar que de la memòria d’Assessoria que es va 
elaborar respecte dels anys 1989-1997, s’ha de dir que els Serveis Jurídics 
han treballat, i ho han fet bé, perquè el balanç és molt satisfactori per a 
l’Ajuntament, i que quan estigui elaborada la memòria corresponent a l’any 
1997, es trametrà a tots els grups. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Ramon Blanco Lorenzo, per a, dirigint-se al Regidor-Delegat de l'Àrea 
de Treball i Comerç, manifestar que les obres del mercat Centre costen a 
l’Ajuntament seixanta milions, però quant treurà aquest de llogar el primer pis 
del mateix, ja que segur que més, i això pot acabar d’arruïnar a les parades de 
sota, contestant sobre això el Regidor-Delegat de l'Àrea de Treball i Comerç, 
senyor Ciriaco Hidalgo Salgado, que Cornellà és l’únic municipi que amb fons 
propis paga una remodelació d’aquestes característiques, i consta per escrit 
que qualsevol recurs addicional que s’aconsegueixi es destinarà a millores del 
Mercat, per la qual cosa recomana al Sr. Blanco que parli amb la gent del 
carrer, perquè aquesta opina el contrari. 
 



 

 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor Francisco Sánchez Granada, per assenyalar que les bandes sonores 
d’algunes vies públiques haurien d’estendre’s als dos carrils, per evitar que la 
gent les eviti passant al carril contrari. 
 
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per realitzar els precs i preguntes següents: 
 
 1.- Pel que fa referència als Pipí Cans, s’haurien d’aprovar unes 
normes de conservació, perquè hi ha veterinaris que desaconsellen el seu ús 
per considerar que són un focus d’infecció. 
 
 2.- A la confluència dels carrers Joan Maragall i carretera 
d’Esplugues, hi ha un clot molt profund, que fa que els vehicles toquin amb el 
seu fons i és molt perillós. 
 
 3.- Ha sol.licitat vàries vegades un informe del desenvolupament 
dels programes que ha fet l’empresa Iniciatives i Programes, amb l’objecte de 
valorar si han funcionat, i no se’l han entregat, per això, a partir d’ara, 
demanarà al Ple allò que no se li doni a la Comissió Informativa. 
 
 En relació amb totes aquestes qüestions, pren la paraula el Sr. 
Alcalde, José Montilla, per assenyalar que es pren nota.    
 
   
 
 ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 27.- Aprovació de la contractació, mitjançant concurs, de les 
obres de remodelació de la planta baixa del Mercat Centre. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 “Vist el projecte d'Obres i l'informe de l'Arquitecte Municipal que 
justifica la necessitat i urgència de realitzar les esmentades obres en els 
terminis i dates que al mateix s'assenyalen, procedeix , encara que  el projecte 
es troba en fase d'aprovació inicial, iniciar alhora el procediment de 



 

contractació de conformitat amb el que disposa l'article 74 de la llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i de 
Procediment Administratiu Comú, que preveu la possibilitat d'impulsar d'ofici 
el procediment en tots els seus tràmits, quan aquest està sotmès al criteri de 
celeritat. 
 
 Vistos els informes que figuren a l'expedient emesos per l'Arquitecte 
Municipal, i pel Cap del Departament de Contractació-Patrimoni. 
 
 Aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament  l'adopció dels 
següents  
 

 ACORDS   
 
 Primer.- Procedir a la contractació mitjançant concurs de les obres 
d'execució del projecte de remodelació de la primera planta del Mercat Centre. 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic Administratives 
Particulars que figura com annex I. 
 
 Tercer.- Convocar concurs per a l'adjudicació de les obres, de 
conformitat amb l'article 86 de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. 
 
 Quart.- Donar publicitat a la licitació mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Autoritzar la despesa amb aplicació a l'exercici i per 
l'import següent: 
 
   51.622.6320201  de 1.998            59.916.283,- ptes.” 
 
         
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 28.- Aprovació de la contractació, mitjançant concurs, de les 
obres de Rehabilitació de la piscina Can Millars.  
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 “Vist el projecte d'Obres i l'informe de l'Arquitecte Municipal que 
justifica la necessitat i urgència de realitzar les esmentades obres en els 



 

terminis i dates que al mateix s'assenyalen, procedeix , encara que  el projecte 
es troba en fase d'aprovació inicial, iniciar alhora el procediment de 
contractació de conformitat amb el que disposa l'article 74 de la llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i de 
Procediment Administratiu Comú, que preveu la possibilitat d'impulsar d'ofici 
el procediment en tots els seus tràmits, quan aquest està sotmès al criteri de 
celeritat. 
 
 Vistos els informes que figuren a l'expedient emesos per l'Arquitecte 
Municipal, i pel Cap del Departament de Contractació-Patrimoni. 
 
 Aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament  l'adopció dels 
següents 
 

ACORDS   
 
 Primer.- Procedir a la contractació mitjançant concurs de les obres 
d'execució del projecte de rehabilitació de la Piscina Municipal de Can Millars. 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic Administratives 
Particulars que figura com annex I. 
 
 Tercer.- Convocar concurs per a l'adjudicació de les obres, de 
conformitat amb l'article 86 de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. 
 
 Quart.- Donar publicitat a la licitació mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Autoritzar la despesa amb aplicació a l'exercici i per 
l'import següent: 
 
   51.452.6320303  de 1.998            78.997.002,- ptes.” 
 
         
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 29.- Aprovació de l’adjudicació a l’empresa PREUFET, S.A., el 
contracte de les obres d’execució del projecte de reforma i rehabilitació 
de l’edifici de Can Gaya, per un pressupost de 116.385.470,- pessetes, IVA 
inclòs). 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 



 

 
 
 “Vist l'expedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, de 
les obres d'execució del projecte de reforma de l'edifici de Can Gaya. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes han formulat la 
seva proposició les empreses Cooperativa de Construcciones del Baix 
Llobregat, SCCl; Construccions Deco, S.A.; Teyco, S.A.; Preufet, S.A.; C.U. 
Modolell, S.A.; Promociones Navas, S.A.; Sociedad Anónima de Proyectos de 
Ingenieria y construcciones; Construcciones y Obras Públicas y Civiles, S.A.; 
Urcotex, I.S.A. havent-se procedit per la Mesa de Contractació a l'obertura de 
les pliques el dia 23 de març de 1998, resultant que l'oferta presentada per 
Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat, SCCL ha restat exclosa per 
falta de la justificació d'increment de la pólissa de responsabilitat civil a 
60.000.000, i l'oferta presentada per Construcciones, S.A. ha restat exclosa 
per haver presentat la fiança provisional mitjançant seguro de caució de forma 
errònia quedant la resta de les ofertes admeses a la licitació. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el passat dia 25 de març, la qual, previ informe emès al 
respecte pel Cap del Departament d'Urbanisme i Obres, estima que l'oferta 
formulada per Preufet, S.A. és la més avantatjosa i compleix tots els requisits 
tècnics i administratius exigits per aquest Ajuntament, havent obtingut la 
màxima puntuació d'acord amb els criteris objectius de qualificació d'ofertes 
aprovats al plec de condicions del contracte. 
 
 Aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l'empresa "Preufet, S.A." el contracte de les 
obres d'execució del projecte de reforma i rehabilitació de l'edifici d "Can Gaya" 
amb estricta subjecció al projecte tècnic aprovat definitivament en data 2 de 
febrer de 1998 i  a les condicions particulars aprovades pel Ple de l'Ajuntament 
de data 29 de gener de 1998 i de conformitat a la seva oferta, per un 
pressupost de 116.385.470.- ptes (IVA inclòs). 
 
 Segon.- Posar l'expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l'article 89.3, en 
concordança amb l'article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 5.251.676.- 
ptes de conformitat amb l'article 8 del Plec de Condicions Particulars, les quals 
haurà d'ingressar el contractista en el termini dels 15 dies hàbils següents, a 
comptar de la recepció de la present notificació. De no acomplir-se aquest 



 

requisit, per causes imputables a l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt 
el contracte. 
 
 Quart.- Retornar les fiances provisionals, per un import de 
2.625.838.- ptes als licitadors que s'indiquen a continuació: 
 
Dipositades davant la Tresoreria Municipal 
 
Licitadors:     
 
 Cooperativa Construcciones Baix Llobregat, SCCL 
 Teyco, S.L. 
 Promociones Navas, S.A. 
 Sociedad Anonima de Proyectos de Ingenieria y  Construcciones 
 C.V. Modolell, S.A. 
 Construcciones y Obras Publicas y Civiles, S.A. 
 Urcotex, I.S.A. 
 
 
Dipositades davant l'òrgan de Contractació 
 
 Construcciones Deco, S.A. 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per 
a la firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord al Departament d'Urbanisme, a la 
Intervenció, a l'adjudicatari i a la resta dels participants al concurs.”  
 
       
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 30.- Aprovació de l’adjudicació a l’empresa PREUFET, S.A., el 
contracte de les obres d’execució del projecte de reforma  de l’antic 
edifici col.legi públic Dolors Almeda del carrer Sant Ferran, núm. 19 per a 
la instal.lació d’un Consultori Sanitari, Centre Cívic i Assistència Social, 
per un pressupost de 79.351.414,- pessetes, IVA inclòs).   
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 

 “Vist l'expedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, de 
les obres d'execució del projecte de reforma de l'antic edifici col.legi públic 



 

Dolors Almeda, del carrer de Sant Ferran núm. 19 per a la instal.lació d'un 
consultori sanitari, centre cívic i assistència social. 
 
 Ates que durant el període de presentació d'ofertes han formulat la 
seva proposició les empreses Cooperativa de Construcciones del Baix 
Llobregat, SCCl; Obres i Contractes Penta, S.A.; Teyco, S.L.; Promociones 
Navas, S.A.; Preufet, S.A.; Sociedad Anónima de Proyectos de Ingenieria y 
Construcciones; C.V. Modolell, S.A. havent-se procedit per la Mesa de 
Contractació a l'obertura de les pliques el dia 23 de març de 1998, resultant 
que l'oferta presentada per Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat, 
SCCL ha restat exclosa per falta de la justificació d'increment de la pòlissa de 
responsabilitat civil a 30.000.000, quedant la resta de les ofertes admeses a la 
licitació. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el passat dia 25 de març, la qual, previ informe emès al 
respecte pel Cap del Departament d'Urbanisme i Obres, estima que l'oferta 
formulada per Preufet, S.A. és la més avantatjosa i compleix tots els requisits 
tècnics i administratius exigits per aquest Ajuntament, havent obtingut la 
màxima puntuació d'acord amb els criteris objectius de qualificació d'ofertes 
aprovats al plec de condicions del contracte. 
 
 Aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 
 Primer.- Adjudicar a l'empresa "Preufet, S.A." el contracte de les 
obres d'execució dell projecte de reforma de l'antic edifici col.legi públic Dolors 
Almeda del carrer de Sant Ferran núm. 19 per a la instal.lació d'un consultori 
Sanitari, Centre Cívic i assistència social amb estricta subjecció al projecte 
tècnic aprovat definitivament en data 27 de gener de 1998 i  a les condicions 
particulars aprovades pel Ple de l'Ajuntament de data 29 de gener de 1998 i de 
conformitat a la seva oferta, per un pressupost de 79.351.414.- ptes (IVA 
inclòs). 
 
 Segon.- Posar l'expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l'article 89.3, en 
concordança amb l'article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 3.445.227.- 
ptes de conformitat amb l'article 8 del Plec de Condicions Particulars, les quals 
haurà d'ingressar el contractista en el termini dels 15 dies hàbils següents, a 
comptar de la recepció de la present notificació. De no acomplir-se aquest 
requisit, per causes imputables a l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt 
el contracte. 



 

 
 Quart.- Retornar les fiances provisionals, per un import de 
1.722.613.- ptes als licitadors que s'indiquen a continuació: 
 
Dipositades davant la Tresoreria Municipal 
 
Licitadors:     
 
 Cooperativa Construcciones Baix Llobregat, SCCL 
 Obres i Contractes Penta, S.A. 
 Teyco, S.L. 
 Promociones Navas, S.A. 
 Sociedad Anonima de Proyectos de Ingenieria y Construcciones 
 C.V. Modolell, S.A. 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per 
a la firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord al Departament d'Urbanisme, a la 
Intervenció, a l'adjudicatari i a la resta dels participants al concurs.”  
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 31.- Autoritzar i avalar una operació de tresoreria de 
300.000.000,- de pesssetes, a concertar per la Societat Mercantil 
Municipal de Promoció Econòmica de Cornellà, S.A. (PRECSA). 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 “Vista la sol.licitud d’autorització d’una operació de tresoreria de 
300.000.000 de pessetes amb la Caixa del Penedés i la petició de l’aval de 
l’Ajuntament a la mateixa, formulad pel Conseller-Delegat de la Societat 
Mercantil Municipal PRECSA, en data 25 de març de 1998, segons acord del 
seu Consell d’Administració de la mateixa data. 
 
 Vist, així mateix, que de les ofertes rebudes per PRECSA la 
proposada és la que ofereix les millors condicions i que s’ha complert la 
tramitació prevista a l’article 2 de la Normativa Reguladora del procediment de 
Contractació d’aquesta Societat. 



 

 
 Atès que, segons disposa l’article 55 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en la seva nova redacció donada 
per la Llei 13/1996, de 30 de desembre, de Mesures Urgents en matèria Fiscal, 
Administrativa i d’Ordre Social, les Societats Mercantils Municipals precisen 
de la prèvia autorització del Ple de l’Ajuntament i de l’informe d’Intervenció per 
a la concertació d’operacions de crèdit, entre les que cal incloure les 
operacions de tresoreria. 
 
 Atès que la concessió d’avals a Societats Mercantils Municipals està 
prevista a l’article 51.2 de la Llei 39/1988, i que, a més a més, en aquest cas 
es tracta d’avalar una operació de tresoreria, amb la qual cosa aquest aval té 
aquesta consideració, tal com s’estableix a l’article 3 de l’Ordre de 21 de març 
de 1995, sobre desplegament del Decret 94/1994, de 21 de febrer, en matèria 
de tutela financera d’ens locals. 
 
 
 Atès que, de conformitat amb allò que disposa l’article 53.2 de la 
Llei 39/1988, modificat per la Llei 13/1996, no correspón al Ple l’aprovació 
d’aquesta operació d’aval, ja que l’import de l’operació no supera el 5 per 100 
dels ingressos per operacions corrents de 1997, però que malgrat això, per 
economia processal, és convenient aprovar l’operació de tresoreria i l’aval en 
unitat d’acte. 
 
 Atès que les condicions de l’operació es consideren prou favorables, 
i que aquesta no ha de produir cap càrrega a la Hisenda Municipal. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció General. 
 
 Aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Autoritzar una operació de tresoreria de la Societat 
Mercantil Municipal PRECSA, a formalitzar amb la Caixa del Penedés en les 
condicions següents: 
 
 - Import màxim: 300.000.000 Pessetes. 
 - Tipus d’interès: MIBOR trimestral + 0’15% (arrodonit a 1/20 de 
                   punt  superior) 
 - Comissió d’obertura: 0,05% 
 - Durada de l’operació: 12 mesos 
 
 Segon.- Concedir l’aval de l’Ajuntament a l’esmentada operació. 
L’esmentat aval no comportarà cap comissió a percebre per la Hisenda 
Municipal com a contraprestació al risc assumit. 
 



 

 Tercer.- Facultar al Sr. Alcalde-President per a la signatura de tots 
aquells documents públics que siguin necessaris per a l’execució del present 
acord. 
 
 Quart.- Trametre a la Direcció General de Política Financera del 
Departament d’Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya la 
documentació prevista a l’article 3 de l’Ordre de 21 de març de 1995.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 
 
 32.- Operació de crèdit amb la Caixa de Catalunya per un 
import de 300.000.000,- de pessetes, per a finançar parcialment el Pla 
d’Inversions de 1998, i acceptació de subvenció de la Diputació de 
Barcelona per a subsidiar el tipus d’interès. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 “Vista la sol.licitud d’un prèstec de 300.000.000 de pessetes a la 
Caixa de Catalunya, mitjançant el Programa de Crèdit Local de la Diputació de 
Barcelona, i la corresponent subvenció del tipus d’interès, presentada per 
aquesta Alcaldia en data 27/2/98. 
 
 Vist l’acord de la Comissió de Govern de la Diputació de Barcelona 
de data 26-3-97, d’aprovació de la concessió d’una subvenció dels interessos 
del prèstec sol.licitat per un import de 40.932.000 pessetes. 
 
 Atès que l’Ajuntament Ple ha d’acceptar la subvenció concedida i 
aprovar-ne el conveni regulador. 
 
 Atès que per a gaudir de la subvenció cal concertar l’operació de 
crèdit amb la Caixa de Catalunya per un import de 300.000.000 de pessetes, 
segons les “Normes Reguladores de les subvencions a Ajuntaments per 
subsidiar el tipus d’interès dels prèstecs contractats dins del Conveni 
Diputació de Barcelona - Caixa d’Estalvis de Catalunya” aprovades pel Ple de 
la Diputació de Barcelona en la sessió de 19-10-94. 
 
 Atès que l’article 76 de les Bases d’Execució regula el procediment 
per a la concertació d’operacions de crèdit, i que el seu número 7 exceptúa 



 

l’aplicació d’aquest precepte a “les operacions de crèdit a concertar amb 
entitats financeres que estiguin incloses en el marc de l’acció concertada de 
finançament subsidiat que estableixin Entitats Públiques d’àmbit 
supramunicipal”, circumstància que concorre en el present cas. 
 
 Atès que les condicions financeres establertes per la Caixa d’Estalvis 
de Catalunya, dins del conveni Diputació de Barcelona - Caixa d’Estalvis de 
Catalunya integrant del Programa de Crèdit Local de la Diputació de 
Barcelona, són interessants per a l’Ajuntament. 
 
 Atesos els informes favorables de la Intervenció General i de la 
Secretaria General. 
 
 El sotasignant, Alcalde-President, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 
 
 
 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Acceptar la subvenció atorgada per la Diputació de 
Barcelona a l’empar de la Normativa del Programa de Crèdit Local, per un 
import de 40.932.000 pessetes a l’objecte de subsidiar el prèstec a concertar 
amb la Caixa d’Estalvis de Catalunya, per un import de 300.000.000 de 
pessetes, dins del Conveni Programa de Crèdit Local signat entre la Diputació 
de Barcelona i la Caixa d’Estalvis de Catalunya. 
 
 Segon.- Aprovar el conveni a formalitzar a fi de regular i 
documentar la relació entre la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, d’acord amb la minuta que s’adjunta a la present 
proposta d’acord. 
 
 Tercer.- Procedir a la contractació, segons el procediment establert 
a l’article 76.7 de les Bases d’Execució del vigent Pressupost, en aplicació de 
l’article 53.1 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals, en la seva nova redacció donada per la Llei 13/1996, de 30 
de desembre, de mesures fiscals, administratives i de l’ordre social, d’una 
operació de crèdit amb les característiques següents: 
 
 
 - Entitat prestamista: Caixa d’Estalvis de Catalunya 
 - Import de l’operació: 300.000.000,- pessetes. 
 - Tipus d’interès nominal: Variable: MIBOR trimestral + 0,10 
 - Termini: 1 any de carència 
                             9 anys d’amortització 
 - Sistema d’amortització: Trimestral, amb quotes d’amortització 



 

    constants 
 - Comissió d’obertura: 0,10%. 
 
 
 Quart.- Aprovar el contingut de la minuta de contracte de prèstec a 
subscriure amb la Caixa d’Estalvis de Catalunya, que s’adjunta a la present 
proposta d’acord. 
 
 Cinquè.- Facultar al Sr. Alcalde-President per a la firma de quants 
documents siguin necessaris per a l’execució dels presents acords. 
 
 Sisè.- Afectar en garantia del compliment de les obligacions 
previstes al projecte de contracte, en la part que correspongui, la Participació 
Municipal en els Tributs de l’Estat. 
 
 Setè.- Autoritzar els Srs. Alcalde-President, Interventor i Tresorer, 
per a disposar conjuntament del prèstec. 
 
 Vuitè.- Comunicar la present operació al Departament d’Economia i 
Finances de la Generalitat de Catalunya, segons el que disposa l’article 2.1 de 
l’Ordre de 21 de març de 1995.” 
 
         
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i cinquanta minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 
 


